
آگـــــــــهی مناقصه 
 شهرداری کرمان در نظر دارد انجام خدمات انتظامات و نگهبانی محوطه، ساختمان مرکزی و اطراف 
پایانه جدید مســافربری )پایانه آدینه( را به متراژ کل 81120 متر مربع تا پایان ســال 1394و بشرح 
مندرج در اسناد مناقصه از طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید لذا از 
کلیه شرکتها/موسســات خدمات حفاظتی و مراقبتی دارای مجوز مربوطه از نیروی انتظامی جمهوری 
اســامی ایران  دعوت بعمل مي آید جهت  خرید اســناد مناقصه  از تاریخ 94/1/25  لغایت 94/2/6 
به شــهرداری مرکز، مدیریت امور قراردادها و جهت تسلیم پیشنهادات تا مورخ 94/2/10 به دبیرخانه 
شهرداری مراجعه نمایند.  در ضمن شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است و شرکت کنندگان 
باید مبلغ -/330/000/000 ریال را به عنوان تضمین شــرکت در مناقصه  به صورت وجه نقد واریزی 
به شــماره حســاب جام 6155782610  و یا بصورت ضمانت نامه بانکی در وجه شهرداری کرمان به 
همراه سایر اسناد تحویل نمایند  . بازگشایي پاکات در تاریخ 94/2/13 انجام خواهد شد و در صورتی 
که برندگان  مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشــوند تضمین شــرکت در مناقصه آنها به ترتیب به نفع 
شهرداری ضبط خواهد شد. بدیهي است که هزینه چاپ آگهي  بعهده برنده مناقصه مي باشد. و سایر 

اطاعات و جزئیات در اسناد مناقصه  مندرج است.

برای سفارش مستقیم روغن شترمرغ خالص و دریافت در محل
 با شماره 1596-597-0921  و 9827-944-0936 تماس بگیرید

www.roghanshop.ir

ماسک های زیبایی و لطافت
روغن خالص شترمرغ

تمام محصولات کاملا طبیعی تازه و گیاهی
درد مفاصل را برای یک بار درمان کنید

گزارش ویژه پیام ما از اوضاع نابسامان پایانه کرمان

آدینه در آدینه
مشرفی مدیر پایانه آدینه کریمان:

من اختیاری ندارم، 
از آدینه بپرسید

محمد علی آدینه زاده سرمایه گذار پایانه:

مدیریت پایانه با 
شهرداری است

بردیا امیرتیموری
سردبیر

یادداشت روز
روزنامــه ها و هفته نامــه های کرمان 
هرگز در جــذب مخاطــب دائمی موفق 
نبــوده اند و هرگز نتوانســته اند به تیراژ 
مطلوبی برســند تا جایی که شــمارگان 
چاپ نشــریات در کرمان بسیار خجالت 
آور و خنده دار اســت. البته شــاید یک 
توجیه این باشــد که شمارگان چاپ شده 
بعضی روزنامه های سراسری هزار نسخه 
یا کمتر است و نمی توان از روزنامه های 
محلی توقع بیشتری داشت ولی این تمام 
ماجرا نیست و کم مخاطب بودن نشریات 
کرمانی دلایل مختلفــی دارد که از چند 
منظر می توان به آن نگریســت. نخست 
از نظر فنی، تکنیکی که شــامل طراحی، 
نوع چــاپ و ظاهر و نکتــه دوم محتوا و 
درون مایه نشریات است. متاسفانه مردم و 
دغدغه های آنها در نشریات کرمان هرگز 

جایی نداشته اند.
نقش  همــواره  کرمان  هــای  روزنامه 
بولتن خبــری ادارات مختلــف را بازی 
کرده اند. با باز کردن صفحات یک نشریه 

کرمانــی با مطالبی از این دســت مواجه 
می شوید: افزایش فان محصول، رکورد 
شکنی فان دســتگاه و تعریفهای فان 
مدیران از عملکرد دســتگاه متبوعش در 
کنار تعاریف مدیر مسئول یا سردبیر آن 
نشــریه از فان مدیر یا عملکرد اداره ای 
خاص به همراه چند خبر از بخش کرمان 
از خبرگزاری های ملی یک شماره از این 

نشریه را ساخته است.
یک گزارش یا خبر منتج شده از یک 
ندرت  به  را  پژوهشــی  نــگاری  روزنامه 
می توان دید. متاســفانه پس از سالها با 
افزایش تعداد نشریات کرمان ذره ای به 
کیفیت این نشــریات اضافه نشده است 
و حتی نســل جدیدی از روزنامه نگاران 
مســتقل و حرفــه ای در کرمان شــکل 
نگرفته اســت و اندک تاشــها هم برای 
انتشــار نشــریه ای روز آمد با محتوای 
حرفه ای به دلیل نداشــتن یک نقشــه 
راه تجاری هرگز به جایی نرسیده است. 
و البته داســتان چرایی فقر مخاطب در 
نشــریات کرمــان به همین چند ســطر 
خاصه نمی شود، در آینده بیشتر به آن 

پرداخت. خواهیم 

بازگشایی کارخانه کرمانیت با 3 هزار تن پسماند آزبستچرا نشریات کرمان مخاطب ندارند؟

تعارف سرطان به مردم

شماره پیاپی 368  سه شنبه 25 فروردین ماه 1394 
روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و اقتصادی استان کرمان  8 صفحه  قیمت 500 تومان

واکنش مدیر کل سیاسی استانداری به شایعه تقسیم استان
عباس اسلامی:

با شایعه پراکنان برخورد می کنیم

مس کرمان2          1 شهرداری اردبیل

یک قدم مانده به صعود
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مهندس مقبلي مدیر اداره کل راه و شهرسازي استان:

حضور شبانه روزي راهدارها
در تعطیلات نوروزي

فریدون آسرایی از »عشق یعنی« و آهنگ های پرطرفدارش می گوید

»آهای خوشگل عاشق«
یک اتفاق بود
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4
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رضــا عبادی زاده- اواخر ســال 
پیــش بود کــه خبر بازگشــایی 
کارخانه کرمانیت منتشــر شــد. 
کارخانه ی  کارگری  رئیس شورای 
کرمانیــت از بازگشــایی مجــدد 
کارخانــه و خوشــحالی کارگران 
ایــن کارخانه در شــب عید خبر 
داد و گفته بــود: »از صمیم قلب 
از زحمــات پورابراهیمی، نماینده 
کرمــان، برای راه انــدازی و حفظ 
از نیــروی کار کارخانه  و صیانت 
قدردانی می کنیــم.« در نگاه اول 
باز شدن یک کارخانه و بازگشتن 
کارگران به ســر کارشان، آن هم 
شــب عید خبری شیرین است اما 
اگر در جریان مصائب و مشکات 
کارخانه کرمانیت باشــید مطمئنا 
شیرینی این خبر به تلخی تبدیل 

می شود. 
کارخانــه کرمانیــت ســالیان 
درازیســت که به افزایش آلودگی 
هوا متهم می شود. دلیل این اتهام 
هم چیزی نیســت جز آزبست یا 
پنبه نسوز. اســتفاده از این ماده 
بدلیل ســرطان زا بــودن در اروپا 
و امریکا ممنوع اســت اما کارخانه 
کرمانیت سال ها در خط تولیدش 
از این ماده سمی استفاده کرد آن 
هم در حالی که از حدود بیســت 
ســال پیش بحــث صحبت هایی 
مبنــی بر لزوم تغییــر خط تولید 
اســتان مطرح  ایــن کارخانه در 
شــده بود و هر بــار مهلتی چند 
ماهــه به کرمانیت داده می شــد 
تا خــط تولیدش را عوض کند اما 
تغییری رخ نمــی داد. حتی چند 
باری خبری غیر رســمی مبنی بر 
ثبت آلودگی زیان بار و سرطان زای 
کارخانه کرمانیت تا میدان آزادی 
کرمان پخش شــد ولــی کارخانه 
کرمانیــت با قدرت به کار خودش 
ادامه می داد. از اواخر ســال 87 
مسئله آلودگی کارخانه مذکور به 
صورت جدی تر از طرف مسئولان 
استانی مطرح شــد و در گزارشی 

مســئولان حوزه بهداشت کرمان 
از ابتــای 26 کارگر این کارخانه 
به بیماری های مزمن ریوی خبر 
دادند. این گزارش در کنار هشدار 
دیگر سازمان ها از جمله سارمان 
حفاظت محیط زیســت اســتان 
کرمان باعث تعطیل شدن کارخانه 
کرمانیت در شــهریور ماه 91 شد 
اما پس از 15 ماه با حذف آزبست 
از چرخه ی تولید این کارخانه آغاز 
به کار کرد. در اوایل ســال 93 اما 
این کارخانه باز هم تعطیل شــد. 
این بار هم آزبســت متهم ردیف 
اول بــود. گرچه آزبســت از خط 
تولیــد این کارخانه حذف شــده 
بود اما انباشت 3 هزار تن پسماند 
آزبســت باعث تعطیلی مجدد این 
کارخانه شــد. حالا اما با پیگیری 
هــای پورابراهیمی، نماینده مردم 
کرمان و راور در مجلس شــورای 
بازگشایی  کارخانه  این  اســامی 
در  تغییری  اینکــه  بدون  شــده. 
وضعیــت پســماندهای آزبســت 

بوجود آید. 
وضعیــت  از  اطــاع  بــرای 
پســماندهای آزبســت کارخانــه 

کرمانیــت بــا معاون فنــی اداره 
حفاظت محیط زیســت اســتان 
نژاد  گرفتیــم.  تمــاس  کرمــان 

سروری ابتدا حاضر به پاسخگویی 
نبود اما وقتی بــا اصرار ما مواجه 
از  دیگر  شــد گفت:» کرمانیــت 
آزبست اســتفاده نمی کند و خط 
تولیــد خــود را به نانو آزبســت 
تغییــر داده تا بتوانــد دوباره آغاز 
به کار کند اما هنــوز هم به طور 

بازگشــایی نشــده است.«  کامل 
وی ادامــه داد:» از طرف حفاظت 
محیط زیست استان مجوزی برای 

بازگشــایی مجدد به این کارخانه 
داده نشــده اســت. ما یک سری 
راهکارهــا به مســئولان کارخانه 
داده ایــم اما هنوز به نتیجه نهایی 
نرسیده ایم.« چگونه هنوز مجوزی 
صادر نشــده اما این کارخانه آغاز 
به کار کرده اســت؟ این سوال را 

نژاد ســروری اینگونه جواب داد:» 
مســئولان کارخانه کرمانیت از ما 
یک فرجه زمانی گرفته اند و قول 
دادند در کوتاه ترین زمان ممکن 
وضعیت پسماندها را درست کنند. 
به هر حال انتقال این پســماندها 
بــه منطقه ای دیگر بودجه زیادی 
می خواهد.« معاون فنی حفاظت 
محیط زیســت کرمان در پاســخ 
بــه اینکه آیــا فشــاری از جانب 
پورابراهیمــی یا دیگر مســئولین 
استانی برای بازگشایی مجدد این 
کارخانه وجود داشته، گفت:» من 
نمــی توانم تایید کنم که از طرف 
مسئولان اســتان برای بازگشایی 
این کارخانه فشــاری بوده یا خیر 
اما فکر می کنم استانداری کمک 
کرده باشــد.« وی در پایان ضمن 
تاکیــد بر توجــه حفاظت محیط 
زیست به ســامتی مردم کرمان 
مطمئن  کرمــان  مــردم  گفت:» 
باشــند خط تولیــد کرمانیت به 
نانوآزبســت تغییر یافته اســت و 
هیچ خطــری ندارد و با این تغییر 
پســماندهای آزبست افزایش پیدا 

نمی کنند.«

 داریــوش غفــاری، مســئول 
دبیرخانــه مدیریت پســماندهای 
اســتان کرمان درباره خطرات این 
پســماندها می گوید: »وجود این 
ضایعات در زیر تابش نور خورشید 
و جهت وزش باد به ســمت شهر 
کرمان، آلودگــی خطرناکی ایجاد 
می کنــد.« وی ادامــه می دهد:» 
اصــل کار در مورد ایــن ضایعات 
انتقال آنها به بندر ماهشــهر است 
کــه هزینه 6 میلیــارد تومانی به 
همراه دارد و جابه جایی آنها ایجاد 
آلودگی می کنــد.« غفاری البته با 
این کار مخالف است و می گوید:» 
بهترین راه تثبیت این ضایعات در 
محدوده کارخانه است تا عاوه بر 
ایجاد اشــتغال مانع از برون رفت 
سرمایه از اســتان شود.« لازم به 
ذکر اســت تاش های مــا برای 
صحبت کردن با مسئولان کارخانه 
کرمانیت، رزم حســینی استاندار 
پورابراهیمــی  و دکتــر  کرمــان 
نماینــده مجلس بــی فایده بود و 

موفق به صحبت با آن ها نشدیم.
در  کرمان  کرمانیــت  کارخانه 
حالــی مجــددا فعالیت خــود را 
شــروع کرده که وجــود 3 هزار 
تن پسماند آزبســت در محدوده 
بیشــماری  خطرات  کارخانه  این 
برای مردم کرمان دارد. آزبســت 
زمانی که ترد و شــکننده باشد به 
راحتی می تواند در فضا آزاد شود، 
الیاف ریزتــر می تواند برای مدت 
زیادی در هوا باقی بماند، ســپس 
از راه دهان و بینی به کیســه های 
هوایی بسیار کوچک شش ها رفته 
و موجب بیماری شــود. از همین 
رو آزبست احتمال ابتا به سرطان 
ریه را افزایش می دهد. حالا بدون 
اینکه وضعیت پسماندهای آزبست 
از مسئولان  برخی  مشخص شود، 
اســتان بــه بازگشــایی کارخانه 
کرمانیــت کمک کرده اند و با این 
کار به نوعی ســرطان را به مردم 

کرمان تعارف زده اند.

بازگشایی کارخانه کرمانیت با 3 هزار تن پسماند آزبست

تعارف سرطان به مردم

معاون فنی حفاظت محیط زیست کرمان
 از طرف حفاظت محیط زیست استان مجوزی 

برای بازگشایی مجدد به این کارخانه داده 
نشده است. ما یک سری راهکارها به مسئولان 

کارخانه داده ایم اما هنوز به نتیجه نهایی 
نرسیده ایم.

مسئول دبیرخانه مدیریت پسماندهای کرمان:
وجود این ضایعات در زیر تابش نور خورشید و 
جهت وزش باد به سمت شهر کرمان، آلودگی 

خطرناکی ایجاد می کند

 مدیرکل آموزش و پرورش:
مدرسه کانون کاهش آسیب های

اجتماعی است
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان گفت: مدرســه در جهان 

امروز به کانون کاهش آسیب های اجتماعی تبدیل شده است.
به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش اســتان کرمان 
ابراهیم جهانگیری در جلسه ماهانه مدیران ابتدایی مدارس ناحیه یک 
کرمان ضمن تبریک میاد با سعادت بانوی دو عالم حضرت فاطمه زهرا 
)س( افزود: یکی از مهمترین برکات انقاب اسامی حضور پر رنگ خانم 
ها در صحنه های اجتماعی و سیاســی است. وی بیان کرد: هم اکنون 
50 درصد دانش آموزان اســتان کرمان دختر هستند و تعداد همکاران 
فرهنگی خانم نسبت به آقایان بیشتر است. وی گفت: خوشبختانه نگاه 
مسوولان نظام به حضور خانم ها در فعالیت های مختلف جامعه، نگاهی 
مثبت است و نگاه جنسیتی تحت هیچ شرایطی و در هیچ حوزه ای قابل 
قبول نیست. مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان اظهار کرد: مدرسه 
کانونی است که می تواند فرزندان را برای دوره ای بسیار طولانی تربیت 
کند و امروز مدرسه به اولین کانون حال هر مشکل و آسیب اجتماعی 
تبدیل شده است. وی گفت: اگر بخواهیم فعالیت های آموزش و پرورش 
جایگاه رسمی و عملیاتی خود را پیدا کند باید همه نگاه ها معطوف به 
مدرسه شود. وی گفت: یک مدیر موفق باید برنامه ریزی صحیح مطابق 
با ظرفیت های درون مدرســه ای خود داشــته باشد و برای رسیدن به 

موفقیت اخاق را سر لوحه کار خویش قرار دهد.

مدیر کل گمرکات استان خبر داد:
رشد 47 درصدی صادرات گمرکات کرمان

در سال 93
مدیر کل گمرکات اســتان کرمان گفت: میزان صادرات کالا در 12 
ماهه ســال 93 از طریق گمرکات استان، 1166685337 دلار به وزن 
385733 تن بوده اســت که این مقدار نسبت به مدت مشابه سال قبل 

از نظر ارزشي 47 درصد و از نظر وزنی 10 درصد رشد داشته است.
محمدرضــا قادر با اعام این خبر اظهــار کرد: آمار واردات 12 ماهه 
ســال 93 نیز به ارزش 719018312 دلار و به وزن 112565 تن بوده 
اســت که این مقدار نســبت به مدت مشابه ســال قبل از نظر ارزشي 
66  درصد و از نظر وزني 57 درصد رشــد داشــته اســت. وی تصریح 
کرد: همچنین درآمد گمرکات اســتان در 12 ماهه ســال گذشته نیز 
5831314306428 ریال بوده اســت که این مقدار نســبت به مدت 
مشــابه ســال قبل 112 درصد رشد داشته اســت. مدیر کل گمرکات 
اســتان کرمان در پایان خاطر نشــان کرد: عمده ترین کالاي صادراتي 
از این گمرک عبارتند از پســته و مغز پسته، کاشی و سرامیک، خرما، 
سیمان، مصنوعات مســي و مهم ترین کالاي وارداتي نیز شامل اجزا و 
قطعات خودرو، لوازم صنعتی و برقی، سایر لوازم و ماشین آلات صنعتی 

مکانیکی،الیاف اکرلیک و... مي باشد.

اردیبهشت ماه سال جاری؛

افتتاح دومین موزه صنعت برق کشور
 در کرمان

مدیرعامل شــرکت توزیع نیروي برق شمال اســتان کرمان گفت: 
اردیبهشت ماه ســال جاری، دومین موزه صنعت برق کشور در کرمان 

افتتاح خواهد شد.
محمود شــهبا، با اعام این خبر اظهار کرد: روند بازســازي ومرمت 
کارخانه چراغ برق قدیم کرمان به عنوان دومین موزه صنعت برق کشور 
هم اکنون در حال انجام اســت.  مدیرعامل شــرکت توزیع نیروي برق 
شمال استان کرمان با اشاره به تاریخچه صنعت برق کرمان گفت: برق 
براي اولین بار در سال 1309 توسط مرحوم هرندي به کرمان آورده شد 
و پس از فراگیر شدن استفاده در شهر کرمان و نصب نیروگاه در خارج 
از شهر، روز به روز از رونق کارخانه چراغ برق قدیم کاسته شد.  وی ادامه 
داد: آغاز بازســازي کارخانه چراغ برق قدیم و تبدیل آن به موزه صنعت 
برق در مردادماه 93 به محوریت شرکت توزیع نیروي برق شمال استان 
کرمان و همکاري شــرکت سهامي برق منطقه اي کرمان و با همفکري 
و همراهي سازمان هاي شهرداري،  میراث فرهنگي و اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسامي آغاز شد و پس از موزه صنعت برق تهران،  دومین موزه 

صنعت برق کشور خواهد بود.
شــهبا خاطر نشــان کرد: صنعت برق کرمان از ابتداي ورود تاکنون 
فراز و نشــیب زیادي را طي کرده است و با وجود ناهمواري ها با همت 
ستودني دست اندرکاران، هم اکنون پیشرفت هاي قابل ماحظه اي را 
در این صنعت شاهد هستیم که روند تکامل آن زیبا و جالب توجه است 
و در صدد آنیم تا با ساخت موزه صنعت برق ، تاریخ این صنعت را با تمام 
جذابیت هاي علمي و هنري براي نســل هاي آینده به یادگار بگذاریم. 
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروي برق شمال استان کرمان گفت: پروژه 
ساخت موزه صنعت برق در 3 فاز و با اعتباري بالغ بر 1 میلیارد و 835 
میلیون ریال انجام شده که همزمان با ولادت با سعادت مولاي متقیان 
و روز ملي صنعت برق در 12 اردیبهشــت ماه سالجاري افتتاح و آماده 

بازدید مراجعه کنندگان محترم قرار خواهد گرفت.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت کرمان خبر داد:
امضای تفاهمنامه اکتشاف 100 هزار کیلومترمربع 

معادن در حوزه مشترک با انرژی اتمی
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان گفت: قرار است 
طبق تفاهمنامه امضا شــده،  در استان کرمان 100 هزار کیلومترمربع 

معدن در حوزه مشترک با انرژی اتمی  مورد اکتشاف قرار بگیرد.
محمود ســلطانی زاده در جلسه شــورای معاونان و مدیران سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان کرمان اظهار کرد: وزارت صنعت، معدن 
و تجارت سیاست های مختلف را تدوین می کند و ما تابع سیاست های 
وزارتخانه هستیم و باید با کمک مدیران و زیرمجموعه این سیاست ها 
اجرایی شود. وی افزود: در سال 94 کشور ما متاثر از شرایطی است که 
بر مســائل اقتصادی اثر می گذارد و باید براساس این شرایط اقتصادی 
برنامــه ریزی کنیم. ســلطانی زاده تصریح کرد: سیاســت های وزارت 
صنعت و معدن در سه حوزه از جمله موانع تولید، کارگروه های اشتغال 
و توســعه صادرات غیرنفتی در سال جاری تدوین شده است. وی بیان 
کرد: کارگروهی در زمینه رفع موانع تولید در وزارتخانه تشکیل شده و 
در دولت نیز کارگروه توســعه و رفع موانع تولید در استان ها به زودی 
به ریاست استاندار تشکیل خواهد شد. رییس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان کرمان گفت: لایحه رفع موانع تولید نیز در شورای نگهبان 
است و تا پایان ماه جاری به احتمال زیاد تصویب خواهد شد و می تواند 

کمک بسیاری به ما بکند.

سازمان همیاری های شهرداری 
کرمان ســال جدید را با حاشــیه 
شــروع کــرده اســت.  43 نفر از 
کارکنان این ســازمان بدلیل عدم 
بودجه کافــی و البته بدهکار بودن 
سازمان، اخراج شده اند و حالا این 
کارکنان حــق و حقوق خود را می 
خواهند. ماجــرا از روزهای پایانی 
سال 93 شــروع شــد. نامه ای از 
طرف ســازمان مبنی بــر احتمال 
پایــان همــکاری در تاریخ خاتمه 
قراردداد به همه کارکنان داده شد 
و در اولین روز کاری ســال جدید، 
47 نفر از 63 کارکن این ســازمان 
تعدیل شدند. حالا این کارکنان هر 
روز به محل جدید سازمان همیاری 
شهرداری ها می آیند تا تکلیفشان 
را بفهمند. برای اطاع بیشتر سری 
به این سازمان زدیم که با کارکنان 

معترض مواجه شدیم.کارکنانی که 
کار خود را از دســت داده اند این 
تعدیل را غیرمنصفانه می خوانند:» 
معیار تعدیل مشخص نیست. فقط 
کســانی را نگه داشته اند که پارتی 
دارنــد.« یکی از کارکنــان اخراج 
شــده این را می گوید و ادامه می 
دهد:» آقای کامیاب به عنوان رئیس 
هیات مدیره به ما گفت تعدیل نیرو 
براساس شایســتگی افراد بوده اما 
همین آقای کامیاب دو یا سه نفر را 
برای کار به سازمان معرفی کرده و 

الان آن ها تعدیل نشده اند.«
 فــرد دیگری می گویــد:» هر 
سازمانی می تواند تعدیل نیرو بکند 
اما معیار مشــخصی بــرای تعدیل 
نداشــته اند. در بین افــراد بیکار 
شــده هستند کسانی که بالای 20 
سال ســابقه کار دارند اما افرادی با 

ســابقه کار بسیار کم تعدیل نشده 
اند. وقتی هم از مدیر می پرســیم، 
جواب درســتی به مــا نمی دهد. 
مــا فقط حق و حقــوق مان را می 
خواهیــم.« او ادامه مــی دهد:» :» 
مشکل ما تعدیل نیرو نیست بلکه 
تبعیض است. اینکه نورچشمی ها 
را نگــه دارند و بقیه را بیرون کنند 
کار صحیحی نیست. هیچ کس ها 
الان جواب ما را نمی دهد.« کارمند 
دیگری بــا صدایی آرام می گوید:» 
می خواهند مشکات مدیریتی را به 
گردن دیگران بندازند. اگر سازمان 
به مشکل خورده، تقصیر کارمندان 
اســت یا مدیر؟« او با لحنی تندتر 
باید  آقای کامیــاب  می گویــد:» 
استعفا دهد چرا که مدیریت ایشان 
کار ســازمان را به اینجا رسانده نه 
اینکه کارکنان را اخراج کنند. گناه 

ما چیست؟« این کارکنان چند روز 
پیش به دفتــر معاون امور عمرانی 
استانداری هم رفته اند اما به نتیجه 
درســتی نرســیده اند. یکی از این 
کارکنان می گوید:» آقای کامیاب 
با ما برخورد خوبی نداشــت و به ما 
گفت فقط از سر دلسوزی شما را راه 
داده ام.« ایــن فرد ادامه می دهد:» 
به ما می گویند سازمان خصوصی 
است و به دولت مربوط نیست. اگر 
ســازمان خصوصی است پس چرا 
معاون استاندار، رئیس هیات مدیره 
اســت؟ پس چرا شــهرداری های 

مناطق سهامدار هستند؟« 
شــنیده ها حاکی از آن اســت 
سازمان همیاری شــهرداری های 
کرمان طلبــکاران زیــادی دارد و 
انحــال این ســازمان دور از ذهن 
نیســت. از اوایل اســفند ماه سال 

گذشــته عرب نژاد به جای رجبی 
زاده به عنــوان مدیرعامل منصوب 
شد و اگر مدیر جدید نتواند اوضاع 
سازمان همیاری را ســر و سامان 
دهد، احتمال ســرپا مانــدن این 
ســازمان کم خواهد بود. ماجرایی 
که مدیر این ســازمان هم تکذیب 
نمی کند. مهنــدس عرب نژاد می 
گوید:» احتمال انحال سازمان هم 
هست اما فعا تصمیم گرفته شده 
یک فرصت به سازمان داده شود و 
اگر مشــکات کمتر نشد، اقدامات 
لازم انجام شــود.« مدیر ســازمان 
همیاری شــهرداری هــای کرمان 
دربــاره تعدیل نیرو می گوید:» 37 
نیرورا تعدیــل کرده ایم چرا که در 
پرداخــت حقــوق نیروهایمان هم 
ناتــوان بودیــم و الان کارکنان ما 
چنــد ماه حقوق معوقــه دارند که 

البته بزودی پرداخت می شــود. با 
این وضعیت مجبور به تعدیل نیرو 
بودیم.« وی ادامه می دهد:» عاوه 
بر مشکات مالی، کم شدن حجم 
کار سازمان هم باعث شد تا شورای 
سازمان که از شــهرداران تشکیل 
شده تصمیم به تعدیل نیرو بگیرد. 
البته این تصمیم جدیدی نیست و 
چندین سال است که می خواهند 
این کار را انجام بدهند. «عرب نژاد 
در پاسخ به اعتراض کارکنان مبنی 
بــر رابطه بازی در تعدیل نیروها به 
ما می گوید:» ما به این امر معتقد 
نیســتیم. این را هم در نظر بگیرید 
ســازمان همیاری ها یک سازمان 
کاما خصوصی است و هر شرکت 
خصوصی زمانی کــه نتواند از پس 
هزینه ها برآید اقداماتی مثل تعدیل 

نیرو را انجام می دهد.«

کلاف پیچیده سازمان همیاری شهرداری های کرمان

کارکنان اخراج شده: نورچشمی ها را نگه داشتند
مدیر سازمان همیاری شهرداری ها: مجبور به تعدیل نیرو بودیم

در تعطیات نوروز نقشه ای در 
شبکه های اجتماعی موبایلی دست 
به دست می شد که خبر از تقسیم 
استان کرمان به 3 استان می داد. 
پس از گذشــت چند روز مدیرکل 
سیاســی و انتخابات اســتانداری 
کرمان این ماجــرا را تکذیب کرد 
و خبر از برخورد با شایعه پراکنان 

داد. 
حجت الاســام عباس اسامی 
بحث تقسیم استان را نه تنها فعا، 
بلکه پــس از انتخابات هم منتفی 
دانست و گفت: ایام تعطیات نوروز 
در فضای مجازی نقشــه ای منتشر 
شــد که اســتان کرمان را به سه 
استان سبزواران)جنوب(، سمنگان 
و کرمان تقســیم کــرده بود.: این 
اقدام باعث برهم زدن جو عمومی 
استان و تشویش اذهان مردم شد 
و در این چند روز مرتبا مراجعات و 
سوال هایی در این زمینه داشته ایم 
زیرا برخی مردم حساسیت هایی در 
زمینه تقسیم استان دارند. اسامی 
شــایعه پراکنان را هم تهدید کرد. 

او که انگار حســابی از انتشار این 
نقشــه عصبانی اســت گفت: این 
تقسیمات از اســاس کذب محض 
بوده و از بــی اخاقی های فضای 
مجازی اســت که عــده ای با این 
کار آســایش و آرامش استان را به 
هــم می زنند و نمــی دانیم دنبال 
چه چیزی هســتند. بحث انتشار 
نقشه تقسیمات استان را از طریق 
مراجع قانونی و دادستانی پیگیری 
کرده ایم و با متخلفان طبق قانون 
برخورد خواهیم کرد ضمن آنکه با 
پلیس فتا هماهنگی های لازم شده 
و به دادســتان نامه ای ارسال شده 
که بــه عنوان مدعی العموم به این 

مسئله ورود و برخورد کنند.
اســامی به طور غیر مستقیم 
تذکــری هم به برخی مســئولان 
داد و گفــت: مســوولان باید این 
بحــث ها را تکذیــب کنند ضمن 
آنکه آنها مســوولیت مستقیم در 
تقسیمات کشوری ندارند. در حال 
حاضر داریم برای فضای انتخابات 
مجلس شورای اسامی و خبرگان 

تقســیمات،  و  آماده می شــویم 
بحث های حاشیه ای بسیاری دارد 
کــه باید همه جوانــب اقتصادی، 
سیاســی و حتی قومی مذهبی در 
آن مدنظــر قرار بگیرد، لذا فعا به 
هیچ وجه بحث تقسیمات کشوری 
سیاسی  مدیرکل  نیســت.  مطرح 
کرمان  اســتانداری  انتخابــات  و 

البته به نوعــی مخاطبان صحبت 
های خودش را بــا این حرف که 
قبا بحث تقسیم فقط در جنوب 
بوده، مشخص کرد.  استان مطرح 
چرا که در نقشــه منتشــر شده 
استان  مرکز  عنوان  به  ســیرجان 
ســمنگان عنوان شده بود. به نظر 
می رســد دلیــل عصبانیت مدیر 

سیاســی و انتخابات استانداری از 
انتشار این نقشه، نزدیک شدن به 
انتخابات مجلس باشــد. بخصوص 
آنکه برخی از نمایندگان شهرهای 
متقاضی مرکز اســتان شدن برای 
کســب رای، وعده اســتان شدن 
حــوزه انتخابیه خود را می دهند. 
اســامی در این باره گفت: شاید 
بشود مطرح کردن تقسیمات را به 
ویژه به خاطر مسئله استانی شدن 
انتخابات مجلس، با هدف متشنج 
کــردن فضا در آســتانه انتخابات 
مربوط دانست اما همه باید بدانند 
این بحث غیر از اینکه جو جامعه، 
مردم و مســوولان را متشنج کند 
نتیجه دیگــری در پــی نخواهد 

داشت.
وی بــا بیان اینکه جایی که می 
خواهد اســتان شود، باید پتانسیل 
اداره خود را داشــته باشد، افزود: 
نقشه ارائه شــده بسیار بی جهت 
و بی مورد اســت. زیرا شــهری با 
اعام  شهرســتان  کــم،  جمعیت 
شــده که برای این موارد قانون و 

قاعده داریم و شــهری را از استان 
جدا کرده که امکان آن نیســت و 
نشان می دهد طراحی بچگانه و بی 

موردی بوده است.
گفتنــی ســت چنــدی پیش 
مردم  نماینــده  آذیــن  حســین 
رفسنجان و انار در مجلس از لزوم 
تقسیم استان کرمان صحبت کرده 
بــود.  البته فقط ایــن نمایندگان 
مجلــس نیســتند که از تقســیم 
اســتان کرمان استقبال می کنند، 
بلکه برخــی از مســئولان دولت 
تدبیر و امید در کرمان هم چندان 
بی میل به این اتفاق نیســتند. در 
اولین روزهای انتشار نقشه یاد شده 
فرماندار رفســنجان ضمن تکذیب 
تقسیم اســتان در پاسخ به سوالی 
مبنی بر احتمال تبدیل شهرستان 
رفســنجان به مرکز استان، گفته 
بــود: تبدیل رفســنجان به مرکز 
اســتان باعث ارتقاء سطح منطقه 
شــده و خدمات بهتری به آن ارائه 
می شود و ما نیز عاقمندیم که این 

امر صورت پذیرد. 

واکنش مدیر کل سیاسی استانداری به شایعه تقسیم استان

عباس اسلامی: با شایعه پراکنان برخورد می کنیم
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نماینده ی ولی فقیه در استان و امام جمعه ی کرمان:
با زور نمی شود با بدحجابی مقابله کرد

آیت الله سیدیحیی جعفری در دیدار مدیرکل و معاونان بنیاد مسکن 
انقاب اسامی اســتان کرمان به مناسبت ســال روز تاسیس این نهاد 
خدمات و تاش های دســت اندرکاران بنیاد مســکن در کشور و استان 
کرمان را شایسته ی تقدیر دانست و گفت: بنیاد مسکن در سال های پس 
از پیروزی انقاب اسامی منشــاء خدمات فراوان بوده است. نماینده ی 
ولی فقیه در استان و امام جمعه ی کرمان در بخش دیگری از سخنانش 
بــا انتقاد از بدحجابی در جامعه بیان کرد: علی رغم تاش دســتگاه های 
مختلف، مشــکل بدحجابی بــه قوت خود باقی اســت و روزبه روز بدتر 
می شود. آیت الله جعفری با بیان این که این گونه مسایل و مشکات با زور 
حل نمی شود، تاکید کرد: باید بسته ی فرهنگی جامع و کامل تهیه و در 
آن به دلایل عقلی و شــرعی حجاب پرداخته شود. وی هم چنین یادآور 
شــد: البته برخی افراد مأموریت دارند بــا بدحجابی در کوچه و خیابان 
حاضر شــوند و این موضوع از توطئه های دشمنان است. نماینده ی ولی 
فقیه در اســتان و امام جمعه ی کرمان افــزود: در حال حاضر مردم در 
صحنه حضور ندارند و اگر مردم در صحنه باشند، هیچ فردی جرأت گناه 

و ارتکاب معصیت را نخواهد داشت.

مهندس مقبلي مدیر اداره کل راه و شهرسازي استان:

حضور شبانه روزي راهدارها
در تعطیلات نوروزي

به گزارش روابط عمومي اداره کل راه و شهرســازي اســتان کرمان، 
مهندس مقبلي در دیدار با اســتاندار ضمن تبریک ســال نو به ایشــان 
به ارایه گزارشــي از عملکرد شــوراي حمل و نقل و اداره متبوع خود در 
تعطیات نوروزي پرداخت و گفت: به رغم بارندگي هاي فراوان در سطح 
اســتان در ایام ذکر شده با تاش راهداران خستگي ناپذیر هیچ مشکلي 
در راههــا رخ نداد و توانســتیم با تاش همــکاران و همدلي و تعامل با 
سایر اعضاي حمل و نقل به خصوص پلیس راه شاهد کاهش حدود 30 
درصــدی تصادفات در این ایام باشــیم. وي با بیان این که در تعطیات 
نوروزي تمام تیم هاي راهداري به صورت شبانه روزي در جاده ها حضور 
داشتند، گفت: سفرآرام و به دور از خطرات ناشی از تصادفات جاده ای در 
طی ایام مسافرت های نوروزی را مدیون و مرهون زحمات و تاش هاي 
تمام دستگاههاي شوراي حمل و نقل و همکاران هستیم. بر اساس این 
گزارش اســتاندار و مدیر کل راه و شهرسازي در این دیدار در خصوص 
وضعیت راهها و شهرسازی استان بحث و گفتگو کردند و همچنین سایر 
اعضاي شوراي حمل و نقل استان نیز گزارشي از وضعیت کاري خود در 
این ایام ارایه نمودند. اســتاندار کرمــان در این دیدار از زحمات و تاش 
هاي صورت گرفته در این اداره کل و شــوراي حمل و نقل در خصوص 
ارتقاء وضعیت راههاي اســتان، همراهی و پیگیری مستمر امور محوله و 
پروژه های مرتبط با توسعه زیرساختی استان تقدیر و تشکر نمود. گفتني 
است مدیر کل راه وشهرسازي آخرین نقشه از وضعیت راه هاي استان که 
شامل شــبکه آزادراه ها، بزرگ راهها ، راههاي اصلي و فرعي و همچنین 

راههاي در دست مطالعه و احداث را تقدیم استاندار کرد.

معاون اداری و مالی شهردار کرمان:
واحد مددکاری در شهرداری کرمان

 راه اندازی شد
معاون مالی و اداری شــهردار کرمان از راه اندازی واحد مددکاری در 
شــهرداری کرمان خبر داد. محمد فروغی گفت: بــا توجه به ضرورت 
ارایه ی خدمــات مددکاری اجتماعی با اســتفاده از روش های علمی و 
تخصصی و انجام اقدامات حمایتی از کارکنان و بازنشستگان شهرداری و 
خانواده های آن ها در مواقع خاص و اضطرار، هم چنین ایجاد ساز و کاری 
منسجم و هدفمند برای سامان دهی ارایه ی این گونه خدمات و اقدامات 
حمایتــی، واحد مددکاری اجتماعی تحت نظــر این معاونت در اداره ی 
تعاون و رفاه راه اندازی می شود. وی ابراز امیدواری کرد: با راه اندازی این 
واحد با اســتفاده از ظرفیت ها و پتانسیل های حمایتی شهرداری، برای 
کاهــش دغدغه های فکری کارکنان و کمک به رفع مشــکل آنان اقدام 
شــود. وی دیدار با خانواده ی بیماران به منظور رســیدگی به مشکات 
آن ها، برقراری ارتباط با خانواده ی کارکنان فوت شــده برای تســلیت و 
کمــک به خانــواده ی متوفی و احقاق حقوق از طریق ســازمان تأمین 
اجتماعی و شــرکت های بیمه ی طرف قــرارداد و ارایه ی خدمات ویژه 
بــه کارکنان و خانواده ی آنان در خصوص بیماری های صعب العاج را از 

جمله برنامه های این واحد دانست.

عملیات اجرایي ساخت راهدارخانه
ارزوئیه آغاز شد

مدیر راهداري اداره کل راه و شهرسازي استان کرمان از آغاز عملیات 
اجرایي ساخت راهدارخانه ارزوئیه خبر داد. به گزارش روابط عمومي اداره 
کل راه و شهرسازي استان کرمان، مهندس منوچهري با اعام این خبر 
گفت: شهرســتان ارزوئیه فاقد راهدارخانه بود و ساخت این راهدارخانه 
در اجراي هر چه بهتر عملیات راهداري بســیار موثر اســت. وي با بیان 
این که قرارداد ساخت این راهدارخانه یک ساله است گفت: سعي داریم 
عملیات اجرایي این ســاختمان را در صورت تخصیص اعتبار لازم زودتر 
به اتمام برسانیم. منوچهري با اشاره به این که اعتبار مصوب احداث این 
ساختمان 277 میلیون تومان است، گفت: احداث راهدارخانه می تواند 
نقش به ســزایی در شــرایط بحرانی و خدمات رساني بهتر داشته باشد. 
وي خاطرنشــان کرد: ارزوئیه 200 کیلومتر راه اصلي ، 175 کیلومتر راه 

روستایي آسفالته و 160 کیلومتر راه خاکي دارد.

به همت سازمان عمران شهرداری کرمان:
تولید دیوار پیش ساخته بیش تر می شود

مدیرعامل ســازمان عمران شــهرداری کرمان از افزایش خط تولید 
دیوار پیش ساخته توسط کارخانجات تولیدی این سازمان در سال جاری 
خبر داد. به نقل از روابط عمومی ســازمان عمران شــهرداری کرمان، 
رحمانی با اشــاره به این که خط تولید دیوار پیش ســاخته با مدل ها و 
رنگ های متنوع از ســال 1392 در کارخانــه ی تولیدات قطعات بتنی 
ســازمان عمران راه اندازی شده و با پیش رفت چشم گیری روبه رو بوده 
اســت، گفت: با توجه به کیفیت و کاربــری این محصول، میزان تقاضا 
بیش تر شــده و به همین منظور افزایش خط تولید در دستور کار قرار 
گرفته و در سه ماهه ی اول سال به بهره برداری خواهد رسید. وی ادامه 
داد: هم چنین با توجه به نیاز شــهرداری کرمان به محصولات تولیدی 
کارخانه ی تولید قطعات بتنی سازمان و بر اساس برنامه ریزی های انجام 
شده، مقرر شد، یک دستگاه تولید قطعات بتنی که ظرفیت تولید انواع 
کف فــرش و جدول و هم چنین آجر بتنی رنگی را دارد، خریداری و در 

محل کارخانه نصب شود.

هنوز چند ماهی از افزایش قیمت 
خودرو نگذشــته اســت که دوباره 
زمزمــه افزایش قیمت خــودرو در 
سال 94 شنیده می شود. روز گذشته 
احمــد نعمت بخش، دبیــر انجمن 
دوباره  درخواست  از  خودروســازان، 
بــرای افزایش قیمت خــودرو خبر 
می دهد که به زودی به شورای رقابت 
ارائه خواهد شــد. آنگونه که ایســنا 
روایت کرده، او دلیل این درخواست 
را افزایش هزینه هــای تولید خودرو 
در سال جدید عنوان می کند. گفته 
اخیر نعمت بخش بیانگــر این نکته 
اســت کــه همان طور کــه خودش 
گفتــه، قیمت خــودرو بــه زودی با 
افزایش همراه خواهد شــد البته در 
صورتی که شــورای رقابت به عنوان 
تنها نهاد قیمت گذار در این زمینه با 
این درخواست خودروسازان موافقت 
کند.  رضا شیوا، رئیس شورای رقابت  
گفته های نعمت بخش را تأیید کرده 
و می گوید: قیمت خــودرو تا پایان 
فروردین ماه و بعــد از اعام تورم از 
ســوی بانک مرکزی مجددا افزایش 
پیدا می کند. از این رو در صورتی که 
خودروسازان درخواستی برای افزایش 
قیمت ها دارند، باید منتظر باشند تا 
میزان تورم از ســوی بانک مرکزی 
اعام شود بعد از آن شورای رقابت باید 
بررسی و نتیجه را مشخص کند. شیوا 
همچنین معتقد است: در صورتی که 
شورای رقابت دستورالعمل مشخصی 
را برای قیمت خودرو مشخص نکند 
و تعیین قیمت برعهده خودروسازان 
یا وزارت صنعت یا... گذاشــته شود 
هرکدام از این نهادها بنابر ســلیقه 
خود قیمت را تعیین می کند و مجددا 
آشــفتگی در بازار بــه وجود خواهد 
آمد. رئیس شورای رقابت درخصوص 
درخواست خودروسازان برای افزایش 
قیمت خودرو در ســال جدید گفت: 
درحال حاضــر با اعــام یک  درصد 
مالیات  بر ارزش  افزوده، خودروسازان 
می توانند قیمت ها را بر این اســاس 
اضافه کنند اما اگر درخواستی دارند 
باید منتظر اعام تورم از سوی بانک 
مرکزی باشند.  رئیس شورای رقابت 
می گوید: این شورا تنها دستورالعمل 
قیمتی را تعیین می کند و نظارت بر 
اعمال نرخ ها برعهده سازمان حمایت 
و  تولیدکنندگان  و  مصرف کنندگان 
ســازمان تعزیرات است، بنابراین اگر 
خودروسازی تخلف کند، به طورقطع 

با آن برخورد می شود.
بازار خودرو همچنان راکد

در این میــان قیمت خودروهای 
صفــر در حالی بــا میانگین 200 تا 
یافته است  افزایش  300 هزارتومان 
که بررســی ها در بازار آزاد حکایت 
از آن دارد کــه به محض آغاز گرانی 
رســمی خودرو در ســال94 که با 
افزایش قیمت از سوی خودروسازان 
در نمایندگی های فروش رقم خورده، 
بازار آزاد خودرو همچنان راکد است 
و باوجود افزایش قیمت ها، همچنان 

حجم معامات در بازار به سال های 
گذشــته خود نرســیده است؛ حتی 
تا جایی که نمایشــگاه داران خودرو 
پایتخت می گویند، طی روزهای پس 
از اتفاقات لــوزان، بازار خودرو بیش 
از پیش به رکود رفته است. هرچند 
افت خرید و فــروش در بازار خودرو 
طی ماه های فروردین و اردیبهشــت 
طبیعی و رسم هر ســاله به حساب 
می آیــد، اما کارشناســان معتقدند 
بیانیه لوزان بیش از پیش بر این رکود 
افزوده است. به گفته آنها، مشتریان 
به هوای اینکه قرار اســت در آینده 
نزدیک، تحریم ها لغو شوند و قیمت 
خودرو کاهش پیدا کند، دســت از 
خرید کشــیده و از همیــن رو بازار 
این روزها رکودی بیش از گذشته را 

تجربه می کند.
 ایــن در حالی اســت که رئیس 
شــورای رقابت اخیرا عنــوان کرده 
است بیانیه لوزان حتی اگر به توافق 
نهایی در بحث هسته ای میان ایران 
و غرب بینجامــد، کاهش قیمت را 
بازار  )حداقل در کوتاه مــدت( برای 
خودرو کشور به ارمغان نخواهد آورد 
و پیش بینی می شود قیمت خودرو در 
پایان فروردین مجددا روندی صعودی 

داشته باشد.
قیمت خودرو توسط نهاد خاصی 

تعیین نمی شود
حسن فروزان مهر، مدیر بازاریابی 
و فروش شرکت ســایپا، با اشاره به 
افزایــش قیمت محصولات ســایپا 
می گوید: قیمت خودرو توســط نهاد 
خاصی تعیین نمی شود، حتی دولت 
و مجلــس نیز به ایــن موضوع ورود 
نمی کنند بلکه شورای رقابت براساس 
یک فرمــول، دســتورالعمل قیمت 
خودرو را به شرکت های خودروسازی 
اباغ می کند.  به گفته وی، شــورای 
رقابت براساس دو فاکتور تورم بخشی 

خودرو کــه از بانک مرکزی دریافت 
می کند و نمره کیفــی خود را که از 
شرکت بازرسی کیفیت ایران دریافت 
می کند، دستورالعمل قیمت خودرو 
را تعییــن می کند. براین اســاس ما 
امســال تابع این فرمول هســتیم و 

هــر تصمیمی که این شــورا بگیرد 
برای ما قابل اجراست. فروزان مهر با 
تأکید بر اینکه براساس دستورالعمل 
قیمت گذاری در سال گذشته مجوز 
شــش تــا هفت درصــدی افزایش 
قیمت به شــرکت های خودروسازی 
اباغ شــده بود، تصریح کرد: ما فقط 
سه درصد از این مصوبه را اجرا کردیم 
و مابقی را به دلیل برخی ماحظات و 

شرایط بازار اجرا نکردیم.
 وی در پاســخ به ســؤالی مبنی 
بر اینکه »اگر ماک فرمول شــورای 
رقابت تورم سال 93 باشد به طور حتم 
باید شــاهد تغییرات قیمت خودرو 
باشــیم«، می افزاید: درســت است. 
ماک شورای رقابت در دستورالعمل 
قیمت خودرو در سال 94، تورم سال 
93 اســت که بنا بر اظهارات رئیس 
شورای رقابت به زودی نشستی برای 
بررسی این مسئله برگزار می شود و 
فرمول را اعــام خواهند کرد.  مدیر 
بازاریابــی و فــروش ســایپا اضافه 

نرخ  یک درصدی  افزایــش  می کند: 
مالیات بر ارزش افزوده تأثیرات خود 
را به همان نسبت در نرخ حق بیمه 
شخص ثالث نیز می گذارد. البته برای 
توضیح بیشتر این هزینه ها باید بگویم 
هزینه های گمرکی و شــماره گذاری 

نیــز در هزینه هــای جانبی مدنظر 
قرار گرفته اســت. وی با اشــاره به 
اینکه با محاســبه هزینه های جانبی 
قیمت خــودرو ســراتوی 2000 از 
به  تومان  هــزار  89میلیــون و900 
90میلیون و790 هزار تومان افزایش 
یافته اســت، گفت: در مدل دنده ای 
ایــن خودرو قیمت بــه 75میلیون و 

605 هزار تومان رسیده است.
مدیر بازاریابی و فروش ســایپا در 
رابطه با افزایــش یک میلیون و 200 
هزارتومانی قیمت خودرو پارس تندر 
یادآور شــد: در سال گذشته یکی از 
ایربگ های این خودرو حذف شده بود 
که امســال ایربگ سرنشین را اضافه 
کردیم و این مسئله باعث  گران شدن 
خودرو شده است. تندر 90 که پیش 
از این 36میلیــون و 924 هزارتومان 
قیمت گذاری شــده بــود در قیمت 
جدید 37میلیــون و 290 هزارتومان 
تعیین شــده اســت. پارس تندر نیز 
39میلیــون و350 هزارتومان تعیین 

شده اســت.  فروزان مهر در رابطه با 
رکود فعلی بازار خودرو و پیش بینی 
وضعیت بــازار می گوید: رکود فعلی 
بازار شــاید به خاطر قیمت ها باشد 
اما براساس آمار این شرکت 42 هزار 
خودرو به مشتریان تحویل داده است 
و در مجموع شرکت سایپا 360 هزار 
دستگاه خودرو را در سال 93 فاکتور 
کرده که این رقم نســبت به ســال 
گذشته رشد ســه درصدی را تجربه 

کرده است.  
اظهــارات این مقام مســئول در 
شرکت سایپا در حالی مطرح می شود 
که شــورای رقابت در دستورالعمل 
جدید قیمت گذاری خودرو که سال 
به شــرکت های خودروساز  گذشته 
اباغ کرده بود آپشــن های اجباری 
را پیش بینــی کرده و شــرکت های 
خودروســاز فقط می توانند در نصب 
آپشن های اختیاری هزینه های بیشتر 

را دریافت کنند.
متقاضیان منتظر کاهش

 قیمت نباشند
در این میان حسین زمانی افشار، 
رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو، 
از تــداوم رکــود معامــات در بازار 
آزاد خبــر می دهد و معتقد اســت: 
بــا وجود توافقــات صورت گرفته در 
مذاکرات لوزان خریــداران به هوای 
اینکــه قیمت ها کاهش پیدا می کند 
همچنــان منتظر نتایــج مذاکرات 
هســتند، ایــن در حالی اســت که 
خودرو  قیمت  می شــود  پیش بینی 
بدون توجــه به مذاکــرات لوزان تا 
ماه های آینده روندی صعودی داشته 
باشــد. وی درخصوص تأثیر افزایش 
قیمــت خودرو در بــازار آزاد معتقد 
است: به دلیل رکود در بازار افزایش 
از سوی خودرو سازی  قیمت خودرو 
ســایپا قیمت ها در بازار آزاد تغییری 
نکرده است به طوری که نرخ خودرو 

براســاس قیمت های 28 اسفند در 
آزاد خریدوفروش می شــود.   بــازار 
رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو 
در ادامه با اشــاره به اجــرای قانون 
مالیات بــر ارزش افــزوده در تعیین 
قیمــت خــودرو می گویــد: اجرای 
قانون نرخ خــودرو را تنها یک درصد 
در بازار افزایش داده اســت. به گفته 
افشــار، درحال حاضر همــه در بازار 
فروشنده هســتند و افرادی که نیاز 
به خودرو دارند نســبت به خرید در 
بازار اقدامی نمی کنند.  رئیس اتحادیه 
نمایشــگاه داران خــودرو با توجه به 
تشــدید رکود در بــازار خودروهای 
وارداتی خاطرنشان می کند: از ابتدای 
ســال جاری تاکنون بازار خودروهای 
وارداتی با رکود همراه بوده و روزبه روز 
رکود موجود شدیدتر شده است. این 
در حالی اســت که شرایط حاکم بر 
بــازار وارداتی ها تأثیری بر افزایش یا 
کاهش قیمت این خودروها نگذاشته 

است.
خریداران برای خرید خودرو 

اقدام کنند
از ســوی دیگر قاسمیان، رئیس 
اتحادیــه فروشــندگان اتومبیل، در 
گفت وگو با »شــرق« با اعام اینکه 
هم اکنون بهتریــن زمان برای خرید 
خودرو است، معتقد است: در صورت 
افزایش مجدد، شــرایط برای خرید 
خــودرو صفر مناســب نخواهد بود. 
به گفته این کارشناس بازار خودرو، 
درحال حاضر رکــود در بازار خودرو 
دامن گیر خودروهای صفر شده است 
به طوری که متقاضیــان برای خرید 
خودروهای دســت دوم در بازار اقدام 

می کنند.
رئیس اتحادیه دارندگان نمایشگاه 
و فروشندگان اتومبیل، با بیان اینکه 
هم اکنون خودروهایی با قیمت پایین 
همچون پراید، در مقایســه با دیگر 
دارنــد، می گوید:  تقاضا  خودروهــا 
یکی از دلایلی که موجب عدم رونق 
در بــازار خودروهای وارداتی شــده، 
نبــود قیمت گذاری نهایــی و ثابت 
اســت.  به گفته این کارشناس بازار 
خودرو: بازار خریدوفروش خودرو در 
مقایسه با ســال های گذشته رونقی 
ندارد و مردم تمایلی به خرید ندارند. 
رئیس اتحادیه دارندگان نمایشگاه و 
فروشــندگان اتومبیل، تصریح کرد: 
یکــی از دلایلــی که موجــب عدم 
رونــق در بازار خودروهــای وارداتی 
شــده، نبود قیمت گــذاری نهایی و 
ثابت است. قاســمیان، در بخشی از 
وضعیت  درخصوص  ســخنان خود 
خرید خودرو در بازار اضافه می کند: 
کارخانه ها و نمایندگی های اتومبیل 
مالیات هشــت درصد را از خریداران 
دریافــت می کنند و ایــن در حالی 
این مالیات  نمایشگاه داران  است که 
را از مــردم دریافت نمی کنند، چون 
تعداد خریداران آنها کاهش می یابد و 
مردم به مغازه هایی می روند که قیمت 

کمتری داشته باشند.

قیمت خودرو دوباره افزایش می یابد

 بیانیه لوزان بیش از پیش بر این رکود 
افزوده است، مشتریان به هوای اینکه 
قرار است در آینده نزدیک، تحریم ها 
لغو شوند و قیمت خودرو کاهش پیدا 

کند، دست از خرید کشیده و از همین رو 
بازار این روزها رکودی بیش از گذشته را 

تجربه می کند.

بر اســاس اعام یک کارشناس 
دولــت  گردشــگری   حــوزه 
عربستان ســعودی از زائران ایرانی 
خانه خدا به صورت میانگین سالانه 
بیش از 30 هزار میلیاردریال درآمد 
کسب می کند. بیشتر از 70درصد 
این مبلغ حجم درآمد عربســتان 
از ســفر حج عمره حجــاج ایرانی 
است.  در همین شرایط این روزها 
که تنش ها میان ایران و عربستان، 
به ویــژه پس از حمله این کشــور 
به یمن و همچنیــن تعرض به دو 
نوجوان ایرانی در فرودگاه جده در 
اوج است، بسیاری خواستار توقف 
اعزام حجاج به این کشور شده اند. 
استدلال منتقدان این است که در 
شرایطی که شأن و احترام حجاج 
ایرانی در عربستان حفظ نمی شود 
لازم نیســت با فرســتادن زائران 
ایرانی به این کشــور بــه اقتصاد 
آنها سود مالی برســانیم.  تاکنون 
در ایــن رابطه، هم برخی از مراجع 
تقلیــد و هم مســئولان مختلف 
اظهارنظــر کرده اند. عاوه براین در 
در  صورت گرفته  نظرســنجی های 
وب ســایت های مختلف در همین 
رابطــه، در اغلــب موارد بیشــتر 
شــرکت کنندگان  90درصــد  از 
در نظرســنجی رأی بــه لزوم لغو 
ســفرهای حج عمره تا زمان تغییر 

رفتار عربستان داده اند. 
بررســی  شــرایطی  چنین  در 
جایگاه و ســهم اقتصاد گردشگری 
ســفر حج، هم برای جیب ایرانیان 
و هم برای خزانه دولت ســعودی 
اســاس  بر  اســت.  حائزاهمیــت 
منتشرشــده  آمارهــای  آخریــن 
توســط صنــدوق بین المللی پول 
و منابــع خبری وابســته به دولت 
عربســتان درآمد سالانه عربستان، 
از حج واجب و عمــره معادل 30 

میلیــارد دلار تخمین زده شــده 
اســت. درهمین حال سایت شبکه 
العربیــه چنــدی پیــش، درآمد 
حاصل از موسم حج امسال )بدون 
احتساب عمره( را 32 میلیاردریال 
8/5میلیارددلار(  )معادل  عربستان 
اعام کــرده بود. 10ســال پیش، 
در ســال 2004 میــادی، درآمد 
عربســتان از موســم حــج برابر 
عربســتان  5/2میلیاردریــال  بــا 
)معــادل 1/38 میلیارددلار( بود و 
به این ترتیب ظرف مدت 10ســال، 
درآمد عربســتان از حــج، بیش از 
این کشور  اســت.  شش برابر شده 
ســالانه پذیرای 22 میلیون زائر از 
کشــورهای مختلف اسامی است 
که از این تعداد، بیش از دومیلیون 

زائر مربوط به حج تمتع است. 
اردشــیر اروجــی، کارشــناس 
گردشــگری و مدیــرکل ســابق 
برنامه ریزی ســازمان  و  آمار  دفتر 
میراث فرهنگــی می گوید:»دولت 
عربستان به هر کشــور مسلمانی 
سهمیه مشخصی برای حج عمره و 
حج تمتع می دهد که این آمار در 
پاره ای مواقع بسته به روابط دولت 
این کشــور با دیگر کشورها متغیر 

است.
امــا به صورت کلــی آنهــا برای 
کشــور ما در حوزه حج عمره بین 
800 تا 900 هزار ســهمیه درنظر 
گرفته انــد، همچنین در حوزه حج 
تمتع شیوه محاســبه آنها به ازای 
جمعیت کشــورها و هر هزار نفر، 
یک حاجی اســت که بــر همین 
اساس سهم ایران در این بخش نیز 
75 هزار نفر تعیین شــده که البته 

مجمــوع این آمار در دوره هایی که 
روابط دو کشــور مثبت بود تا یک 
میلیون نفر هــم افزایش پیدا کرد. 
با این حــال آمارهــای زائران در 
ســفرهای حج تمتع و حج عمره 
به دلیــل انجام کارهای عمرانی در 
عربستان در چهار تا پنج سال اخیر 
متغیر شده و کاهش داشته است.« 
اروجی می افزاید: »برای رسیدن به 
درآمدهای دولت عربستان از طریق 
حجاج ایرانی، به طور میانگین برای 
رسیدن به یک عدد مشخص برای 
حج عمــره 850 هزار نفر را درنظر 

می گیریم.
 از طرفــی بــا توجه بــه اینکه 
هزینه هــای حج عمــره به دلایل 
قیمت های  متنــوع  کاروان هــای 
مختلف بیــن 1/7 میلیون تا 2/8 
میلیون تومان بسته به نوع کاروان 
و هتــل دارد، میانگیــن این اعداد 
را می توان عــدد دو میلیون تومان 
در نظــر گرفــت. حالا اگــر 850 
هــزار نفــر را در دو میلیون تومان 
به عــدد یک هزارو  ضرب کنیــم 
700 میلیاردتومان می رســیم که 

مبلغ هزینه کرد حجاج  میزان  این 
ایرانی تنها در این بخش اســت و 
حتی با درنظرگرفتن دلار با قیمت 
سه هزارتومان مجموع آن به 560 
میلیون دلار در سال می رسد؛ یعنی 
می توان گفت حجاج ایرانی در هر 
ســال چیزی حدود 560 میلیون  
دلار تنها در بخــش حج عمره به 
اقتصاد زیارتی گردشگری عربستان 

کمک می کنند.«
آمار  دفتــر  ســابق  مدیــرکل 
و برنامه ریــزی ســازمان میــراث 
فرهنگــی همچنیــن در رابطه با 
بخش حــج تمتع چنیــن آماری 
را ذکــر می کنــد: »همان گونه که 
گفتم بر اســاس اعام عربســتان 
به ازای هر هــزار نفر، یک حاجی 
تعیین شده که سهم کنونی ما در 
هر ســال برای حج تمتع 75 هزار 
نفر است. در این چند سال که در 
حال مرمت و توسعه حرم هستند 
20 درصد از سهمیه هر کشور کم 
کرده اند که سهمیه ما به 60 هزار 
نفر رسیده اســت اما در دوره هایی 
ســهمیه ما حتی تا 100 هزار نفر 

هم رســیده بود. با ایــن حال من 
به صورت میانگین برای این بخش 
نیز سهمیه 75 هزار نفری را درنظر 
می گیرم کــه با توجــه به قیمت 
بالاتر نرخ هزینه این حج عدد 10 
میلیــون تومان بــه ازای هر نفر را 
باید برای آن در نظر گرفت. بر این 
اساس مجموع درآمد این کشور از 
زائران ایرانی موســم حج تمتع نیز 
حدود 750 میلیاردتومان در سال 
است که برابر است با 250 تا 300 

میلیون دلار.«
از  اروجی  اردشــیر  طبق گفته 
آنجا که برحســب سنت های رایج 
هر حاجی ایرانی از عربستان با خود 
مقدار زیادی سوغاتی برای نزدیکان 
و آشــنایان خریداری کــرده و به 
کشــور می آورد اگر مبلغ خرید هر 
نفر را تنها یک میلیون تومان در نظر 
بگیریم ایرانی ها سالانه از عربستان 
معادل 925 میلیاردتومان- نزدیک 
به 300 میلیون دلار - کالا به عنوان 
سوغاتی خریداری کرده و به کشور 
درنظرگرفتن  بــا  وارد می کننــد. 
اعداد ذکرشــده مشخص  مجموع 
می شود به صورت میانگین عربستان 
هر ســال حدود یک میلیارد دلار 
درآمد از طریق زائران ایرانی کسب 
می کند، حتــی اگر این مبلغ را در 
دلار سه هزارتومانی ضرب کنیم به 
عدد سه هزار میلیارد تومان یا 30 

هزار میلیارد ریال می رسیم.
همه اینها در شرایطی است که 
این  برای کسب  دولت عربســتان 
سود کان از گردشــگران زیارتی 
ایران، حتی یک دلار هزینه تبلیغ 
یــا تاش برای جــذب نمی کند و 

همه هزینه هــا بــرای تبلیغات و 
جذب حجاج ایرانی در داخل کشور 
و توسط شــرکت ها و سازمان های 
داخلــی انجام می شــود. اروجی با 
ذکر همین موارد می گوید: طبیعی 
انتظار  است درچنین شــرایطی ما 
داریم دولت ســعودی با حجاج و 
شهروندان ایرانی، نه فقط به خاطر 
شــرایط میزبانی از زائــران، بلکه 
دســت کم به دلیل همین ســود و 
منفعت اقتصــادی، رفتاری درخور 
شأن و همراه با احترام داشته باشد. 
درهمین شــرایط حجت الاسام 
ســالک، رئیس فراکســیون حج و 
از  مجلس شورای اســامی،  زیارت 
امکان لغو سفر عمره گزاران ایرانی 
از ســوی مجلس شورای اســامی، 
به صورت موقت و تا اجرای مجازات 
متخلفــان تعرض بــه دو نوجوان 

ایرانی خبر داد.
ســالک در ادامه افزوده اســت: 
»تعرض پلیس عربستان سعودی به 
زائران ایرانی خانه خدا محکوم است، 
البته و خوشبختانه نوجوان های ما 
بــا مقاومت و هوشــیاری در برابر 
این تعرض ایســتادند که خود این 
کار جای ســتایش دارد. بااین حال 
مجلــس دنبال برخــورد قانونی با 
این موضوع اســت که ان شــاءالله 
یــک طــرحِ دوفوریتی،  قالب  در 
ایــن قضیه پیگیری خواهد شــد. 
تصمیم ما این اســت که ان شاءالله 
اشد مجازات برای متخلفان و این 
دو پلیــس مجرم و اجرای مجازات 
قــوی و جدی  به صورتــی  آنهــا 
پیگیری شود. همین طور امیدواریم 
وزارت امور خارجه و سازمان حج و 
وزارت نیز این مســئله را تا اجرای 
این خواســته، که هم برای ما مهم 
است و هم به شکل مطالبه مردمی 

درآمده، دنبال کنند.«

درآمد 30هزار میلیارد ریالی عربستان از حجاج ایرانی
www.kermanjournalists.ir



شماره پیاپی 368  سه شنبه 25 فروردین ماه 1394

4

را  این آلبــوم فضاهایی  • در 
تجربه کرده اید که در آلبومهای 
قبلی این فضاها نبوده اســت. 
باره  ایــن  در  نظرخودتــان 
چیست؟ به چنین چیزی اعتقاد 
دارید و اصلا مدنظرتان بوده که 

از ابتدا چنین اتفاقی بیفتد؟
بله قطعا همین طور اســت. من 
در همه آلبومهایم ســعی می کنم 
نسبت به آلبومهای قبلی ام متفاوت 
باشم و از آلبوم قبلی فاصله داشته 
باشم. منتهی در این آلبوم به واسطه 
ترانه های اندیشــه فولادوند و آن 
جنس ترانه هایی که در آلبوم های 
پیشین نداشتیم و یک سری ملودی 
ها و تنظیم هایی  که در این آلبوم 
کار شد و نیز لحنی که من با آن این 
ترانه ها را اجرا کردم، باعث شد که 

خیلی این تفاوت بیشتر شود.
• این قطعاتــی که خواندید و 
و خوانش  اجــرا  لحنی که در 
کاملا  اشاره کردید،  به آن  آنها 
این  در  خودتان  است.  مشهود 

زمینه می گویید؟
دوترانه »ســیگار پشت سیگار« 
»و شــلیک کن رفیق« دوترانه ای 
هســتند که جمات تکرار شونده 
دارند. همین جور پشــت ســرهم 
تمام ابیات تکرار می شــوند. وقتی 
این اتفاق می افتد کار آهنگسازی 
و اجرای خواننده ودر کل کار همه 
را خیلی سخت می کند. تا خواننده 
واژه ها را بــازی نکند و تلفظ ها را 
درنیاورد و متکی به لحن نباشــد 
نمی تواند در این زمینه موفق شود 
و کار خوبــی از آب در بیاورد. من 
باتمام وجودم، تمام سعی ام را کردم 
که این واژه ها را بازی کنم و بتوانم 
آنها را به شنونده و مخاطبم انتقال 

بدهم.
• خوب چه اصراری به این کار 
بود ؟مگــر در آلبومهای قبلی 
شــما به آن نتیجه ای که می 

خواستید نرسیده بودید؟
من همیشــه آزمون و خطا می 
کنم و همیشه دوست دارم کارهای 
جدید بکنم و درگیر اتفاقات جدید 
شوم. در این آلبوم نیز اصرار داشتم 

به اینکه حتما کارجدید ارائه کنم.
این  که  نترســیدید  این  از   •
یک ریسک باشد و به هر حال 
از مخاطبانی که قبلا داشــتید 
در  بودند  همراهتان  همیشه  و 
اســتقبال از این آلبوم ریزش 

داشته باشند؟
من همیشه ریسک کردم از آن 
ابتدای کارم تا همین حالا مدام در 
حال ریسک کردن بوده ام.از همان 
ابتدا به آن شکل خواندن و استفاده 
از ترانه هایی از این دست و اینگونه 
ادا کــردن کلمات که هیچ کس در 
ایران اینگونــه ادا نمی کند و تا به 
حال در این سرزمین نکرده است، 

شروع کرده ام تا به همین امروز!
• این ریســک را قبول دارم. 
حتی تفاوت و تغییر در ساختار، 
فرم، ملــودی، تنظیم و ... همه 
اینکه می  اما  حس شده است. 
کنید  و خطا می  آزمون  گویید 
به نظرخودتان با توجه به اینکه 
مدتی است آلبوم منتشر شده 
است، احســاس می کنید این 
کار  پیشرفت  جهات  در  آلبوم 
باعث  برعکس  یا  بوده اســت 
از  ریزش مخاطب شده است و 

کیفیت کار کاسته است؟
قطعا ما دنبال پیشــرفت و کار 
نوهستیم . همیشــه به دنبال کار 
جدید بوده ایم و براســاس همین 
تفکر این کار صورت گرفته اســت. 

اگر یــک درصد فکر مــی کردیم 
که ممکن اســت ایــن تغییرات به 
پیشرفت منجر نشود به نظرتان چرا 

باید آنها را انجام می دادیم؟
• یعنی فکر می کنید به هدفتان 
رسیده اید و توانسته اید موفق 

شوید؟
بله فروش آلبوم و استقبال خوبی 
که از آن شد حاکی ازاین است که 
مردم اســتقبال خوبی از آن داشته 
انــد. تعداد کمی هم بــوده اند که 
آلبوم برایشــان سنگین بوده است 
هــم از لحاظ دایره واژگانی و هم از 
لحــاظ تنظیم کارها ولی ما وظیفه 
داریم که مخاطب را ارتقا بدهیم و 
او را با هنرجدید خود آشــنا کنیم. 
وظیفه هر هنرمند همین اســت . 
هنرمند نباید به دنبال مخاطب برود 
بلکه باید به اوکمک کند تا ســطح 
شنیداری و دیداری اش ارتقا یابد. 
هنرمند باید دســت مخاطبش را 

بگیرد و باخودش بالا بیاورد.
• درست اســت ولی اینکه به 
یکباره مخاطــب از پله ای که 
هســت چندپله جلو بیاید به 
نمی  ســخت  برایش  نظرتان 

شود؟
چرا اتفاقا درســت مــی گویید 
وبرای خیلی ها ممکن است سخت 
شود. اما یادمان نرود من  به عنوان 
یــک هنرمند وظیفــه دارم وقتی 
مخاطب عام پیدا می کنم سلیقه اش 
را بالا ببرم. این وظیفه ای بود که از 
شروع احساس می کردم و همچنان 

نیز این احساس را باخودم دارم.
• این همان بحثی است که من 

کردم مبنی بر ریزش مخاطب!
ببینیــد ریــزش مخاطب قطعا 
نیست! ولی ممکن است یک سری 
ها دوست نداشته باشند. من نمی 
توانم بر اساس یک سری مخاطب 
که کارم را دوست ندارند ، کاری که 

خودم دوست دارم را انجام ندهم.
• ولی شــما به نوعــی لازم و 
ملزوم مدیگر هســتید. یعنی 
تقاضای مــردم باعث تولید و 
شما  از  شود.هریک  می  عرضه 
بدون دیگری واقعا شاید نتواند 

دوام بیاورد.
دقیقا همین طور است. هنرمند 
به مخاطب و به مردمش زنده است. 
ولی من قطعا کاری را که از دلم بر 
می آید را انجــام می دهم و هرگز 
به اجبــار کاری را انجام نمی دهم. 
همیشــه همین شــکلی کار کرده 
ام. ایــن آلبوم هم حال و هوای این 
روزهای من بــود، از دلم برآمده و 
این شکلی شده است و مردم با آن 

ارتباط برقرار می کنند.
• فکر مــی کنید چقدر از این 
است  بوده  دلی  آلبومتان  بحث 
و چقــدر از آن با معیارهایتان 

همخوانی دارد؟
ســی دی اول کــه کاما کاری 
دلی است. این سی دی کاما از دل 
برآمده و به همین دلیل هم اســت 
که اصا مــا آن را جداکردیم از آن 
یکــی آلبوم. می توانســتم بیایم و 
مثل دیگر کارها این قطعات همگی 
را در یک آلبوم منتشــر کنم . مثل 
»ساعت فراموشی«  همه 14 تراک 

را کنار هم قرار بدهم.
• اتفاقا این ســوالی است که 
به عنوان  است.  آمده  به وجود 
آلبومی که می تواند در جایگاه 
یک پدیده در موســیقی راک 
چرا  بگیرد  قرار  استفاده  مورد 
این قطعــات بدین گونه از هم 

مستقل منتشر شده اند؟
اینکه ما این قطعات را به دو سی 

دی تقسیم و منتشر کردیم به این 
دلیل است که فضای سی دی اول 
با سی دی دوم بسیار ازهم متفاوت 

هستند .
• خوب مســاله ای که وجود 
دارد این است که این دو آلبوم 
نهایتا به هم متصل بوده و حلقه 
هرچند  دارند.یعنی  اتصالــی 
که دوآلبوم از هم مســتقل و 
مجزا هستند ولی با یک حلقه 

ارتباطی به هم متصل هستند.
در واقع 8 قطعه ســی دی یک 
به هم وصل هستند اما تراک های 
ســی دی دو نه! تک تراک هستند. 
این هشت تراک آلبوم اول داستان 
دارنــد و به هم متصل هســتند از 
تراک یک شــروع و به تراک هشت 
ختم می شــوند. البته شما درست 
می گوییدولی باتمــام این اوصاف 
سی دی یک حکایت دیگری دارد. 
ما بابت هر 100 هزار نســخه 30 
میلیون تومــان هزینه اضافه کرده 
ایــم که این دو ســی را از هم جدا 
منتشر کنیم. من 45 میلیون پول 
اضافه داده ام که این دو سی دی از 
هم جدامنتشر شوند. در صورتی که 
می توانســتم این کار را نکنم و آب 

هماز آب تکان نخورد.
• نمی شد چنین اتفاقی نیفتد؟

نه دیگر! به این نتیجه رسیدیم 
که نمی شود. وگر نه مثل »ساعت 
فراموشــی« که 14 تراک در یک 
آلبوم بود این آلبوم را نیز با همین 
تعداد قطعات منتشــر می کردیم. 
ولی من به این نتیجه رســیدم که 
نمی شود و درستش این است که 
این دوســی دی از هم جدا منتشر 

شوند.
• این سوالی که برای ما به وجود 
آمد حالا سوای از آن بحثی که 
بخواهیم بکنیــم، این بود که 
این آلبومها را درفواصل زمانی 

مختلف منتشر می کردید.
نــه من هیچ وقت کم فروشــی 
نکرده و نمی کنــم! عادت ندارم و 
دســتم به کم نمی آید. استاندارد 
اینجا هشــت تراک اســت ولی در 
دنیا این استانداردش نیست و 14 
تراک استاندارد آلبومهای موسیقی 

دردنیاست.
• می خواهیــد بگویید با این 
برای  نوعی  بــه  نفروختن  کم 
مخاطبتان ارزش قایل شده اید؟

صــد در صــد! من تا بــه حال 
زیر 10 تراک نداشــته ام. کمترین 
تراکهایی که در یک آلبوم داشته ام 

11 تراک بوده است.
• پس بــا توجه به اینکه گفتم 
دوآلبوم حلقه اتصال به یکدیگر 
دارند، خودتان این نقطه اتصال 

را در چه می بینید؟
بــه هر حال اینهــا کارهای من 
هســتند و من آهنگســازی اشان 
کردم. تفکرات من توی آنهاســت 
و قطعــا چنین چیــزی حس می 
شود. کسی دیگر که نساخته است 
کــه بگوییم حالا این دو با هم فرق 
می کنند. ولی با همدیگر متفاوت 

هستند.
• بله کاملا متفاوت اند وفضای 
ترانه هایی که اندیشه فولادوند 
سروده نیز کاملا به این تفاوت 

دامن زده است.
بله قطعا همین طور اســت. به 
همین دلیل از ترانه های ایشان در 
سی دی اول استفاده کرده ام تا به 

نوعی این تفاوت لحاظ شود.
کارهای  در  اینکه  به  باتوجه   •
راک مــی توان از موســیقی 
مانند  نیز  سمپل  و  الکترونیک 

• بعد از یک دهه یک بار دیگر 
مستقیم  همکاری  با  را  آلبومی 
بهروز صفاریان تولید و منتشر 
سال  غریبه  از  واقع  در  کردید. 
83 تا عشــق یعنی سال 93، 
10 سال گذشته و شما به بهروز 

بازگشته اید.
وقتی ســال 90 آلبــوم قبلی ام 
یعنی »خاطرات گمشــده« منتشر 
شد، یکی دو ماهی استراحت کردم و 
بعد کم کم مشغول ساختن ملودی 
شــدم. موســیقی آلبوم »خاطرات 
گمشده« را پاشــا یثربی کار کرده 
بود اما بعد از انتشار آلبوم مشکاتی 
برای ایشان پیش آمد که باعث شد 
نتوانیم همکاری کنیم؛ بنابراین من 
مهران خالصی را که از دوســتان و 
به  همکاران همیشــگی من است 
عنوان تنظیم کننده کارهای جدیدم 
انتخاب کردم و همان زمان ملودی 
یعنی«،  »عشــق  مانند  قطعاتــی 
»نگاهت« و »پشیمونی« را ساختم. 
کمی که گذشــت احســاس کردم 
بهتر است برخاف آلبوم »خاطرات 
گمشــده« خودم تهیه کننده کار 
نباشــم و این فشار را از روی خودم 

بردارم.
• منظورتان فشار مالی است؟

هم فشــار مالــی و هم ســایر 
مشــکاتی که تهیه یــک آلبوم به 
همــراه خود دارد. مــن »خاطرات 
گمشــده« را به تنهایی تولید کرده 
بودم اما احساس کردم در کار جدید 
باید با دیگران همفکری و مشورت 
بیشــتری داشته باشــم. در نهایت 
تصمیم بر این شد که با تهیه کننده 
قدیمــی کارهایم کــه آلبوم غریبه 
را نیــز تولید کــرده بودند، مجددا 
همکاری کنم.  تهیه کننده معتقد 
بود بهترین کســی که مــی تواند 
این آلبوم را به پیــش ببرد، بهروز 
صفاریان است. در واقع اعتقاد داشت 
حاصل همکاری من و آقای صفاریان 
بهترین آثــار من و البته بهروز بوده 
و بنابراین باید این آلبوم نیز توسط 
ایشان مدیریت شود و این تیم خوب 
یک بار دیگر کنار هم باشــد. در هر 
صورت تهیه کننــده آلبوم با بهروز 
مشــغول مذاکره شــد و در نهایت 
بهروز صفاریان مسئولیت مدیریت و 
موسیقی این آلبوم را برعهده گرفت 
و مــا از پاییز 90 و به صورت جدی 
تر از بهار 91 کار روی آلبوم »عشق 

یعنی...« را به پیش بردیم.
قطعه  تولید  در  نهفتــه  راز   •
»گل هیاهو« یــا همان »آهای 
خوشگل عاشق« چه چیزی بود 
که با وجود گذشت یک دهه از 
انتشار آن، هنوز برای مخاطبان 

جذابیت دارد؟
در مــورد قطعــه »گل هیاهو« 
تاش کردیم اثری تولید کنیم که 
برای آن تاریخ مصرف مطرح نباشد. 
گل هیاهو به دلیل زمان انتشــار و 
همچنین فضای حاکم بر آن به اثری 
تبدیل شــد که مردم با آن خاطره 

ساختند.

•  فکــر می کنید ســومین 
آلبومتان با عنوان »عشق یعنی« 
به جایگاه قطعه ای چون »آهای 
خوشگل عاشــق« دست پیدا 

کرده است؟
در رونــد تولید آلبوم »عشــق 
یعنی« ســعی کردم ســلیقه های 
مختلف را مد نظر داشــته باشم و 
عاقه مند بودم که در آلبوم ســوم 
نیز قطعه ای وجود داشته باشد که 
با گذشت زمان به درجه ماندگاری 
برســد.  قطعه ای با عنوان »هنوزم 
همونیــم« در ســومین آلبوم بنده 
وجــود دارد که آن را بــرای مادرم 
خوانده ام و با توجه به بازخوردهایی 
که تا این لحظه پس از انتشار »عشق 
یعنی« داشته ام، تصور می کنم نزد 
مخاطبــان از ماندگاری بیشــتری 
برخوردار باشــد. »هنوزم همونی« 
قطعه ای اســت که برای آن تاریخ 
مصرف تعریف نشده به این معنا که 
ریتمیک بودن یــک اثر، در تعریف 
تاریخ مصرف و توجه مخاطب تاثیر 

بسزایی دارد و از این جهت، »هنوزم 
همونیم«تهی از چنین ویژگی است.

•  با توجه به اینکه نخســتین 
انتشار  از  پس  کنسرت شــما 
اندکی از  با فاصله  آلبوم جدید 
انتشار آلبوم »عشق یعنی« در 
تهران برگزار شد، بازخوردهایی 
کــه از اجرای زنــده از آلبوم 

جدیدتان داشتید، چگونه بود؟
استقبال مردم از آلبوم سوم خوب 
بود امــا تصور می کنم اگر شــاید 
فاصله بین زمان انتشار آلبوم »عشق 
یعنی« و کنســرتی که با محوریت 
این اثر برگزار می شود، بیشتر باشد، 
شــاهد رخ دادن اتفاق های بهتری 
هستیم و امیدوارم در کنسرت های 
بعدی کــه در شهرســتان ها دارم 

اتفاقات خوبی رقم بخورد.
• با توجه بــه اینکه ترانه های 
موجود در آلبوم فریدون آسرایی 
به طور معمول با استقبال خوبی 
از جانب هواداران شما رو به رو 
می شود با این حال چرا همیشه 
ریسک فعالیت با شاعران جوان 

را می پذیرید؟
اعتقــاد دارم گاهــی ترانه هایی 
از دل ترانه ســرایان جــوان برمی 
خیــزد که نمی تــوان نمونه اش را 
در آثــار ترانه ســرای دیگری پیدا 
کــرد. در آلبوم »عشــق یعنی« از 
آثار شــاعران جــوان و خوش آتیه 
کشورمان اســتفاده کردم و از این 
بالایــی دارم چون  جهت، رضایت 
بازخوردهــا و واکنش مخاطبان نیز 

دلیلی بر تایید و عاقه آنها نســبت 
ترانه های سومین آلبوم بنده است.  
همچنیــن روند تولیــد دیگر آثار 
همچون آلبوم چهارم و تک قطعه ها 
از ترانه سرایانی که ترانه های خوبی 
می ســرایند، دعوت می کنم تا در 
صورت عاقه مندی ترانه هایشان را 
در اختیار بنده حقیر بگذارند تا در 
صورت امکان از چنین ترانه هایی در 

تولید قطعه ها بهره ببرم.
•  جایی گفته بودید در دوران 
کودکی به خجالتی بودن شهرت 
داشتید. با وجود این ویژگی چه 
اتفاقی باعث شــد تا در عرصه 
خوانندگی حضــوری پر رنگ 
داشته باشید و پس از موفقیت 
در این عرصه به اجرای صحنه 
ترین  اصلی  چون  بیاورید  روی 
خصوصیت اجــرای صحنه ای 
دیدار چهره به چهره با مخاطبان 

است؟
در دوران کودکی خجالتی بودم 
اما همیشــه بــه خوانندگی عاقه 

داشــتم به ویژه که این موضوع در 
خانواده ما ارثی اســت و بیشــتر از 
سایر اعضای خانواده، ارثی بودن این 
حرفه به من ســرایت کرد. در ابتدا 
و دوران کودکی هنگامی که کاس 
پنجم بودم در کاس درس شروع به 
خواندن برای همکاسی هایم کردم 
اما هیچوقت فراموش نمی کنم که 
در آن حالت خجالت می کشیدم و 
بچه ها را مجبور می کردم به سمت 
دیگری نگاه کنند امــا به تدریج و 
با حضــور پیدا کردن در جمع های 
مختلف، چنین احساســی در من 

کمرنگ شد.
• چرا فعالیت تــان در عرصه 
موسیقی  حوزه  در  را  موسیقی 

سنتی دنبال نکردید؟
به دلیــل اینکــه تحصیات و 
اطاعات کافی در حوزه موســیقی 
ســنتی ندارم، به این حــوزه وارد 
نشــدم. به واقع، اســتاد در عرصه 
موســیقی به فردی گفته می شود 
که سالها در عرصه این هنر ارزشمند 

مطالعاتی داشته باشد.
• میان خواننــده های عرصه 
کشورمان،  ســنتی  موسیقی 
صدای کدام یک از آنها را بیش 

از سایرهنرمندان می پسندید؟
از نظــر بنده بهتریــن خواننده 
ســنتی خوان آقای شجریان است. 
تصــور می کنم ایشــان در حیطه 

کاری خود بی نظیر هستید.
• برنامه بعدی فریدون چیست؟

کنســرت... در حال حاضر همه 

فکر و ذکرم اجراهای زنده اســت و 
انتظار دارم پس از انتشار آلبوم بتوانم 
در کنســرت های بیشتری حضور 
داشته باشــم. یک خواننده در واقع 
با کنســرت جان می گیرد و انگیزه 

پیدا می کند. 
•  پس از انتشــار آلبوم جدید 
»عشق یعنی« برنامه ریزی برای 
این  تور کنسرت های  برگزاری 
انجام  شخصاً  را  موسیقایی  اثر 
می دهید یا چنین برنامه ریزی 
هایی بر عهده تهیه کننده برنامه 

های شماست؟
در سال های فعالیتم با دوستان 
تهیه کننده بسیاری فعالیت داشته 
ام که در این میان با یک شــخص 
به طور دائم همیشه همکاری داشته 
ام. برنامه ریــزی برای تور اجراهای 
صحنه ای شهرستان را تهیه کننده 
انجام می دهد و طبق برنامه ریزی 
های انجام شده، در برنامه ها حضور 
پیدا می کنیم. البته داستان کنسرت 
در ایران کمی پیچیده و عجیب شده 

و متاسفانه به این راحتی نمی شود 
درباره کنســرت های ســال برنامه 
ریزی کرد. همــه فکر و ذکر من از 
ایــن پس برگزاری کنســرت های 
تهران و شهرســتان است. در همه 
این سال ها کمتر در شهرستان های 
مختلف روی صحنه رفته ام و همین 
برای من یکی از دغدغه هایی است 
که باید زودتر به آن بپردازم. من از 
شــهرهای مختلفی برای برگزاری 
برنامــه تقاضاهایی داشــته ام ولی 
هیچ وقت به این موضوع به صورت 
جدی نپرداختــه ام و خودم از این 
بابت احساس خوبی ندارم. متاسفانه 
تهران  ایران مختص  کنســرت در 
شده و من با این موضوع زیاد موافق 
نیستم و در تاشــم که بتوانم هر 
چه زودتر در بقیه شــهرها هم روی 
صحنه بروم و این انحصار را بشکنم.

متوجه  اتفاقی  بروز چــه  با   •
شدید که نخستین آلبوم تان با 
عنوان »غریبه« از نظر مخاطبان 
موســیقی پاپ جایگاه درخور 

توجهی پیدا کرده است؟
فروش بالای آلبــوم »غریبه« و 
اینکه این اثر طی مدت زمان حدود 
یک هفتــه به مرحله انتشــار دوم 
رسید، اتفاق بسیار خوبی بود که در 
مورد نخستین آلبوم رخ داد. انتشار 
آلبوم »غریبه« در 10 سال گذشته، 
صدایی نــو را در گــوش مخاطب 
موســیقی پاپ طنین انداخت و با 
برخورداری از قطعه هایی چون »گل 
هیاهو« یا همان »آهای خوشــگل 

عاشق« ماندگار شد.
•  ماندگارتریــن قطعه ای که 
مخاطبان شــما در کنسرت ها 
در اجرای آن به طور ویژه با شما 
همراهی می کنند، چه قطعه ای 

است؟
»آهای خوشــگل عاشق« شامل 
بیشترین همراهی مخاطبان حاضر 
در ســالن می شود که از این جهت 
خیلی خوشــحال هســتم. به طور 
معمــول این قطعه یــک مرتبه در 
میان کنسرت و یک مرتبه در پایان 
زمان اجرا، برای هواداران خوانده می 

شود.
•  دلیل عدم همکاری با بهروز 
تان،  آلبوم  دومین  در  صفاریان 

)خاطرات گمشده( چه بود؟
بنده بســیار عاقه مند بودم تا 
همــکاری ام با بهــروز صفاریان در 
آلبــوم دوم نیز ادامــه پیدا کند اما 
این اتفاق رخ نداد و دلیل اصلی این 
موضوع مربوط به فردی بود که تهیه 
کنندگی آلبوم »خاطرات گمشده« 

را برعهده داشت.
•  به نظر شما برگزاری یکسری 
از  آزمون های استعداد سنجی 
ســوی وزارت فرهنگ و ارشاد 
کل  مدیر  اخیراً  که  اســلامی 
دفتر موســیقی از آنها سخن 
انتخــاب خواننده  برای  گفته، 
به  مجوز  اعطای  و همچنین  ها 
خواننده های آلبوم اولی، تا چه 
میزان در شــناخت و انتخاب 
تاثیرگذار  افــراد  این  صحیح 
است؟ واقعاً چنین روشی برای 
در  اســتعداد  با  افراد  انتخاب 
درست  روشی  موسیقی  حوزه 

است؟
بــه تازگی فعالیــت هایی برای 
اســتعدادیابی صورت می گیرد که 
خواننده های جوان از این راه انتخاب 
شــوند. بنده زیاد با ســختگیری و 
سانسور و مواردی از این قبیل موافق 
نیستم چون در بســیاری از مواقع 
شاهد هســتیم همین کارهایی که 
از خوانندگان جوان تولید می شد، 
گاهی تاثیری داشته باشند به ویژه 
در آلبوم های خودشان که مخاطب 
را بیش از پیش جذب کرده باشــد. 
چنین آزمون هایی معیار نیســت 
اما چون شاید می خواهند فعالیت 
در زمینه خوانندگــی را به صورت 
تخصصــی تر در کشــور ادامه پیدا 
کند و چون شاید تعداد افرادی که 
تقاضا برای انتشار آلبوم دارند، خیلی 
زیاد اســت و به نوعی شــاید برای 
ارشاد دردسر است. البته بد نیست 
که یکســری بچه ها قبل از اینکه 
بخواهند آلبومی را منتشــر کنند 
دوره های مختلفی را سپری کنند و 
کمی در این حوزه مطالعه بیشتری 
داشته باشند و از تحصیات ابتدایی 
خوانندگی برخوردار باشــند و اگر 
برگزاری این آزمون ها و دوره ها به 
ارتقای سطح تحصیات موسیقایی 
افراد جوان و تــازه کار کمک کند، 

امری مطلوب به شمار می رود.

رضا یزدانی:

سلول شخصی
متفاوت ترین 
آلبومم بود

فریدون آسرایی از »عشق یعنی«
و آهنگ های پرطرفدارش می گوید

آهای خوشگل عاشق
یک اتفاق بود

خواننده قطعه خاطره انگیز »گل هیاهو« یا همان »آهای خوشگل عاشق« پس 
از سه سال سکوت با دست پر بازگشته است. می گویند صدایش »شیشه« است. 
راست هم می گویند. او را از سال ها قبل می شناختیم اما 10 سال پیش و با آلبوم 
»غریبه« صدای مخملی اش به گوش همگان رسید و بدل به یکی از بهترین خواننده 
های موسیقی پاپ ایران شــد.  خواننده ای که جدا از هوادارانش، در میان اهالی 
موسیقی هم شدیدا پرطرفدار است و اکثر بچه های موسیقی تکنیک و صدایش را 
قبول دارند. فریدون آسرایی از روزی که زندگی و فعالیت هنری در خارج از کشور 
را ترک کرد و به ایران آمد تا امروز یکی از پرطرفدارترین خواننده های مجاز بوده 
است. فریدون برای آلبوم جدیدش دوباره سراغ بهروز صفاریان رفته تا تیم موفق 
گل هیاهو یک بار دیگر خاطره هــا را زنده کنند. اینکه آنها بتوانند دوباره به قله 

موفقیت بازگردند یا نه، سوالی است که مخاطب امروز باید به آن جواب بدهد.

در حال حاضر همه فکر و ذکرم اجراهای زنده است و 
انتظار دارم پس از انتشار آلبوم بتوانم در کنسرت های 
بیشتری حضور داشته باشم. یک خواننده در واقع با 

کنسرت جان می گیرد و انگیزه پیدا می کند. 
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»سلول شخصی« را به جرات می توان یکی از پدیده های موسیقی  راک کنونی دانست . حتی اگر قرار باشد نام خواننده این آلبوم را از آن کم کرد بازهم 
چیزی از ارزشهای آن کم نمی شود. رضا یزدانی که سالهاست در عرصه پاپ-راک در ایران فعالیت می کند، با انتشار این آلبوم برگ جدیدی به کارنامه 
حرفه ای خود اضافه کرد . او که این آلبوم را در دو ســی دی محتوی 14 قطعه منتشــرکرده است، سعی کرده تا در همکاری با چهره ای همچون اندیشه 
فولادوند به تجربیات و فضاهای جدیدتری دست یابد . از طرفی همکاری با دیگر اهالی موسیقی اعم از ترانه سرا، آهنگساز و تنظیم کننده را نیز در این 

آلبوم تجربه کرده است.

جســت،  بهره  پاپ  آلبومهای 
چرا از این همه ساز الکترونیک 
اســتفاده کرده اید و این همه 
ضبط  و  آلبوم  این  درد  نوازنده 
آن حضــور دارنــد؟ از طیف 
نوازنده هــای حرفه ای در این 
این  است.  استفاده شده  آلبوم 
هزینه ســنگینی را منجر می 
شود. چه چیز باعث شد چنین 

کاری بکنید؟
خوب در واقع آلبــوم آلبوم که 
مــا جلو تر مــی رویم به واســطه 
کنسرتهایی که هست و در آمدهایی 
که کســب می شــود ما سعی می 
کنیــم چنین تفکــری را در آلبوم 
پیــاده کنیم و این درآمــد را وارد 
آلبوم کنیم. با این کار شاید بتوانیم 
کیفیت کار را بــالا ببریم و نوازنده 
های بیشــتری را برای همکاری در 
آلبوم دعوت کنیم ، برای تنظیم کار 
، ملودی ها و ... و همواره سعی می 

کنیم کیفیت را بالا ببریم.
را  این کار  • چرا نخواســتید 
بکنیــد که هم پولــش توی 
جیبتان برود و هم زمان زیادی 

از دست ندهید.
ببینیــد من اگر می خواســتم 
پول برود توی جیبم که از این 45 
میلیون هزینه صرف نطر می کردم 

که در مقابل آن واقعا هیچ است.
• چون معمــولا خواننده های 
ســعی می کنند با هر کار دم 
دستی آلبوم خود را پر کنند و 
به دست مخاطب خود برسانند. 
توجیهشــان نیز این است که 
چون مردم ما را می شناسند به 
راحتی هر آلبومی را که منتشر 
تهیه  بفرستیم  بازار  به  و  کنیم 

می کنند و می خرند.
جواب دقیقا همین اســت من 
45 میلیون اضافه پول دادم که در 
مقابل هزینه بــرای چهار تانوازنده 
واقعا چیزی نیســت. قابل مقایسه 
نیســت ! من وقتی کارم برایم این 
قدر مهم اســت که یکباره چنین 
هزینه ای می کنم برای جدا کردن 
دو سی دی از هم، کار آکوستیک را 
قطعا انجام می دهم و از نوازنده ها 

استفاده می کنم.
با  با مقایســه ایــن آلبوم   •
آلبومهای قبلی بازهم می توان 
به این مساله رسید که شما این 
بار نیز به فضاهای نوستالوژیک 
پرداخته اید و این فضا همچنان 
در ذهنیــت شــما هســت. 
فضاهایی که مردم با آنها خاطره 
اید  ... چرا نخواســته  دارند و 
تجربه جدیدتری داشته باشید 

و کمی از این فضا دور شوید و 
فضای جدیدتــری را در آلبوم 

تجربه کنید؟
منظورتان  نوســتالوژیک  کدام 
اســت؟ اتفاقــا من فکــر می کنم 
در این آلبوم کامــا از این فضای 

نوستالوژیک دور بوده ام.
• ایــن آلبوم در مقایســه با 

جایگاهی  چه  از  آلبومها  دیگر 
برخوردار است؟

موســیقی راک مگــر در ایران 
داریم که بخواهم مقایسه کنم؟

• خوب بعضیها مدعی اند دارند 
کار راک انجام می دهند.

مــن قبا هم گفتم الان هم می 
گویم که هر وقت شــما 400گروه 
موســیقی راک در این ســرزمین 
داشته باشید، می توانید بگویید این 
سرزمین دارای موسیقی راک است. 

این در حالی است که ما اصا چنین 
چیزی نداریم پس پرداختن به آن 

بحث بیهوده ای است.
بخواهیم  اگــر  الان  پــس   •
از موســیقی شــما به عنوان 
موســیقی راک یاد کنیم چه؟ 

اینکه بحث بیهوده نیست!
خوب من دارم کار خودم را انجام 

می دهم و بعضیها نیز دارند در این 
زمینه فعالیت مــی کنند ولی این 
تعداد اصا کافی نیست که حتی از 
انگشتان یک دست هم تجاوز نمی 
کند. با احتســاب این موضوع من 
همچنان مصرم به اینکه ما موسیقی 

راک نداریم.
• ولی برخی از گروهها هستند 
که دارند در این زمینه فعالیت 

می کنند.
بله و نمی توان این عده را نادیده 

گرفــت ولی مهم این اســت که ما 
در کشــوری زندگی می کنیم که 
برای کارهای موســیقی خود باید 
مجوز داشته باشیم. من تا به حال 
غیرمجاز نبوده ام و در چارچوبهای 
درنظرگرفته شــده خوانده ام . من 
هرگز در ایــن مملکت بدون مجوز 

نخوانده ام و نمی خوانم.

• اگر قرار باشــد با موسیقی 
راک دنیا مقایســه کنیم، فکر 
می کنید این آلبوم حرفی برای 
گفتن داشــته باشد؟ سوای از 

ترانه ها و ....
ببینیــد مــا اصا نمــی توانیم 
خودمــان را با موســیقی روز دنیا 
مقایســه کنیم. برای اینکه فاصله 
امان خیلی زیاد اســت! دقیقا مثل 
سینمایمان که با سینمای هالیوود 
زمین تا آســمان فاصله دارد. ولی 

حرفهای خودش را برای زدن دارد. 
موســیقی هم همین طــور خیلی 
فاصله دارد ولی حرفهای خودش را 

برای زدن دارد.
• ولی به هر حال یک ســری 
المان هایی در آن هست که به 

موسیقی دنیا نزدیک است.
اصا همه این موســیقی از آن 

طرف آمده است، در واقع موسیقی 
آنهاســت نه ما!این موســیقی یک 
موسیقی غربی است و ما از آنها  وام 

گرفتیم.
• ولی خوب در موســیقی تو 
دقیقا رگه های موسیقی فارسی 

حس می شود.
صــددر صد همین طور اســت 
برای اینکه ایرانیزه شده است. من 
نفی نمی کنم اتفاقا دارم از حســن 
آن می گویم و اینها همه حســن 

این موســیقی است !مثا سینمای 
ما اگر با سینمای آنها فاصله دارد، 
ولی سینمای خودمان را داریم این 
حسن سینمای ماست، نه بدی! من 
بــد این هنر را نمی گویم اشــتباه 
نکنید. سینمای ما سینمای خیلی 
خوبی است ولی خیلی با معیارهای 
سینمای دنیا فاصله دارد و حرفهای 
خــودش را برای گفتــن دارد. این 
سینما، ســینمای زیبا و دلنشینی 
است.در موسیقی هم همین طور، 
ما با آنها خیلــی فاصله داریم ولی 
حرفهــای خودمان را بــرای زدن 

داریم.
• با ایــن همه بعضی ها منتقد 
سرسخت شما در موسیقی راک 

هستند.
متاســفانه برخی ، بحث سلیقه 
ای می کننــد. اما مــن فقط کار 
مــی کنم و با کارم در واقع به آنچه 
اعتقاد دارم عمل می کنم. همیشه 
جواب کسانی را که انتقاد درست یا 
نادرست داشــتند، با کارم داده ام . 
اما یادمان نرود سلیقه های متنوعی 
در موســیقی وجود دارد. شاید در 
هیچ هنری تا این اندازه سلیقه های 
متفــاوت وجود نداشــته باشــد. 
چون هیچ هنری به گســتردگی و 
فراگیری موســیقی نیست و تعداد 

آدم هایی هم که با موسیقی برخورد 
می کنند بیشــتر از هنرهای دیگر 
اســت. به این دلیل برخورد سلیقه 
ای با موسیقی بسیار بیشتر از دیگر 
هنرهاست. ضمن اینکه هر کسی در 

این هنر حرف خودش را می زند.
• کما اینکه شما ثابت کردید که 
حرفهای خودتان را در موسیقی 
می زنید. اما تصویر در موسیقی 

شما حرف اول را می زند.
بلــه بــرای اینکه من عاشــق 
تصویرم،عاشق سینماهستم! عاشق 
ترانه هایی هستم که تصویرسازی 
می کنند. به همین دلیل این سبک 
از ترانــه را انتخاب می کنم و همه 
ترانه های من همین جور که شروع 
می شــود در حال ارائــه تصویر به 

مخاطب است.
• بخصوص در ترانه های اندیشه 
این اتفاق بیشتر می افتد. وقتی 
این ترانــه ها را گوش می کنی 
فیلم  احســاس می کنی یک 

کوتاه داری تماشا می کنی.
بله چون ایشــان خود هنرپیشه 
اســت و دارد در عرصــه ســینما 
فعالیت می کند. بله دقیقا به مانند 
یــک فیلم اســت و گاها یک فیلم 
بلند! از این همــکاری راضی ام و 

شاید دوباره تکرار شود.

 هنرمند به مخاطب و به مردمش زنده است. ولی من 
قطعا کاری را که از دلم بر می آید را انجام می دهم و 

هرگز به اجبار کاری را انجام نمی دهم.
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لیگ دسته یک فوتبال
مس رفسنجان صدرنشین شد

تیم مس رفســنجان در هفته بیســتم رقابت های لیگ دسته یک 
فوتبال مقابل تیم راهیان کرمانشاه به پیروزی رسید و صدرنشین گروه 

ب این رقابت ها شد.
این دیدار که در ورزشــگاه تختی رفسنجان برگزار شد با نتیجه 2 بر 
صفر به ســود میزبان پایان یافت. بهرام رشــیدفرخی و علی علیزاده به 
ترتیب در دقایق 71 و 80 این دیدار برای مس رفسنجان گلزنی کردند.

قاســم واحدی با کمک جواد قنبریان و محمد ابوالحسنی این دیدار را 
قضــاوت کرد و رضا تارخ و رضا دهقان داور چهــارم و ناظر داوری این 
دیدار بودند. تیم مس رفســنجان در هفته آینده این رقابت ها با قرعه 
اســتراحت روبرو است. مس رفسنجان با کسب سه امتیاز این دیدار 36 

امتیازی شد و در جایگاه نخست قرار گرفت.

حضور 10 کرمانی در دوره های داوری و 
مربیگری بین المللی زورخانه ای

فدراســیون پهلوانی و زورخانه ای جمهوری اسامی ایران با برگزاری 
دوره ی مقدماتی درجه C بین المللی، دوره ی داوری درجه C زورخانه ای 
و دوره ی داوری درجــه C کشــتی پهلوانی در آکادمی ملی »شــهید 
فهمیده« در تهران، خود را برای برگزاری مسابقات جهانی پیش رو آماده 

کرد.
در دوره ی مربیگری درجه C بین المللی که طی چهار روز برگزار شد، 
52 نفر از مربیان دارای دفترچه ی مربیگری که در آزمون نهایی دوره ی 
مربیگری خود نمره ی 85 را از 100 کسب کرده بودند، حضور داشتند.

در این بیــن مربیان کرمانــی آقایان »علی رضا مســاحی«، »پوریا 
حسین نژاد«، »حجت رشیدزاده«، »مجید صابرماهانی« و »سیدحمیدرضا 
ترابی« نیز حضور داشتند. گفتنی است؛ مدرسی کاس میل گیری تیمی 
زورخانه ای و میل گیری سنگین به عهده ی »علی رضا مساحی« بود. در 
دور ه ی داوری درجــه C زورخانه ای که با حضور 12 داور درجه ی یک 
ملی برگزار شــد، آقایان »مجید حســین نژاد« و »سیدغام رضا ترابی« 
حضور داشــتند. هم چنین در دوره ی داوری درجه C کشــتی پهلوانی 
آقایان »جال رشیدزاده«، »رضا اسدی« و »ایمان مرادیان« کرمانی های 
حاضر در این دوره بودند. گفتنی اســت؛ آقایان »وحید دیانی«، »فرهاد 
نکوفر« و »رضا خواجه صالحی« از کرمان در دوره ی توجیهی داوری ملی 

که طی یک روز در کنار سایر دوره ها برگزار شد، حضور داشتند.

میثاقیان سرمربی تیم فوتبال مس کرمان:
هوادران زمینه ساز پیروزی ما شدند

ســرمربی تیم فوتبال مس کرمان حضور هواداران مس در ورزشگاه 
را زمینه ســاز اصلی پیروزی لذت بخش تیمش برابر شهرداری اردبیل 
دانست. اکبر میثاقیان در پایان این بازی گفت: امروز ثابت شد که مس 
یک تیم پرهوادار اســت که آن ها با حضورشان در ورزشگاه تا دقیقه ی 
نود ما را برای پیروزی تشــویق کردند و جا دارد که این برد را به آن ها 
تقدیم کنیم و از همه ی آن ها قدردانی کنیم. ســرمربی مس افزود: من 
همواره تاکید می کنم که بازیکنان ما با وجود استرس زیاد بازی می کنند 
و این ســبب می شود که اشــتباه نیز داشته باشند و گل تیم شهرداری 
روی همین اشتباه ما به ثمر رسید ولی مهم این است با وجود استرسی 
که تیم ما برای پیروزی دارد، بر خود مســلط باشد و تا دقیقه ی نود در 
زمیــن با تمرکز کار کند و برای بــردن بجنگد.وی افزود: تیم ما در این 
بازی چند موقعیت عالی از دســت داد و می توانست خیلی راحت تر به 
پیروزی برسد اما بهرشــکل برای ما در این هفته های حساس 3 امتیاز 
مهم است که خدای محمد)ص( را شاکرم که ما را کمک کرد تا در این 

بازی به پیروزی برسیم.

رییس هیأت فوتبال شهرستان کرمان:
از پیش کسوتان فوتبال شهر کرمان

تقدیر می شود
رییس هیــأت فوتبال شهرســتان کرمان گفت: از پیش کســوتان 
فوتبال شــهر کرمان تقدیر می شود. رضا شــجاعی گفت: هر هفته در 
جلســات هفتگی این هیأت، یکی از پیش کسوتان فوتبال شهر کرمان 
تجلیل خواهد شــد. وی با بیان این که در نخســتین هفته از »حسین 
شهیاربهرامی« از پیش کسوتان فوتبال کرمان)بازیکن تیم فوتبال کلنی 
کرمان در ســال 1341( تجلیل شــد، هدف از این اقدام را شناســایی 
پیش کســوتان و استفاده از تجربیات آنان برای رشد و توسعه ی فوتبال 
شهر کرمان دانست و گفت: تا این لحظه حدود 80  پیش کسوت فوتبال 
در شهر کرمان شناسایی شــده است. وی خاطرنشان کرد: در برنامه ی 
بعدی این هیأت از »خواجه حسینی «  و» گنجعلی خانی« رؤسای سابق 

هیأت فوتبال استان کرمان تجلیل خواهد شد.

مسیر هموار یوزپلنگ ها برای صعود
 به دور بعد

قرعه کشی مرحله دوم مسابقات مشترک انتخابی جام جهانی 2018 
روسیه و جام ملت های 2019 امارات در ماریوت هتل کوالالامپور مالزی 
برگزار شــد و تیم ملی کشــورمان در این مرحله با تیم های ملی عمان، 

هند، ترکمنستان و گوام همگروه شد.
قرعه کشی مرحله اول مقدماتی جام جهانی 2018 برگزار خواهد شد 
و اولین بازی ایران روز 21 خرداد برگزار می شود. مرحله دوم مقدماتی 
رقابتهای جام جهانی 2018 و جام ملتها 2019 از 21 خرداد 94 آغاز و 

تا 9 فروردین 95 ادامه پیدا خواهد کرد.
* شیخ سلمان،رییس کنفدراسیون آسیا در مراسم حاضر نیست و در 
حال حاضر داتو الکس سوسای، دبیرکل فدراسیون آسیا برای سخنرانی 

روی سن رفته و به حاضرین در این مراسم خوشامد گفت.
* ازدحام در این مراســم باعث شده تا صندلی کافی نباشد و بیشتر 

مدعوین ایستاده این مراسم را دنبال کنند.
* گوردن ساویچ، نماینده فیفا از کمیته اجرایی مسابقات جام جهانی 
نیز دقایقی پیش روی ســن رفت و او نیز ضمن خوشامد، دقایقی کوتاه 

برای حاضرین صحبت کرد.
برنامه مسابقات تیم ملی کشورمان به شرح زیر است:

ترکمنستان- ایران )26 خرداد 94(
ایران گوام ) 12 شهریور 94(

هند - ایران ) 17 شهریور 94(
عمان - ایران ) 16 مهر 94(

ایران- ترکمنستان )21 آبان 94(
گوام - ایران ) 26 آبان 94(
ایران - هند ) 5 فروردین(

ایران - عمان )10 فروردین 95(

در نشســتی با حضور مدیرکل 
ورزش و جوانــان اســتان کرمان 
برنامه های بخش عملیاتی و اجرایی 
طــرح توســعه ورزش همگانی و 

قهرمانی تشریح شد.
در نشست  محمود محمودی نیا 
مدیر کل ورزش و جوانان اســتان 
بــا مســئولان 12 هیئت  کرمان 
ورزشــی کــه در مرحله نخســت 
اجرای طرح توسعه ورزش همگانی 
و قهرمانــی ورزش اســتان حضور 
دارند ، برنامه هــای بخش عملیاتی 
و اجرایی این طرح در فاز نخســت 

تشریح شد.
 این نشست با حضور مسئولانی 
ژیمناســتیک،  هیئت هــای  از 
بســکتبال،  کاراتــه،  هندبــال، 
کشتی، دوچرخه ســواری، فوتبال، 
پهلوانی  والیبال،  ووشــو،  تکواندو، 
و زورخانــه ای، فوتبــال و هیئت 

ورزش های همگانی برگزار شد.

مدیر کل  محمودی نیا  محمــود 
ورزش و جوانان اســتان کرمان در 
اظهار  این نشست طی ســخنانی 
و  اجرای بخش عملیاتی  داشــت: 
اجرایی طرح توسعه ورزش همگانی 
اولویت  و قهرمانی ورزش اســتان 
و  ورزش  کل  اداره  برنامه هــای 

جوانان در سال جاری است.
وی به تغییر نگرش  مســئولان 
ارشد استان  کرمان به ورزش پس 
از تدوین و ارائه طرح توسعه ورزش 
همگانی و قهرمانی اشــاره کرد و 
بیان داشــت: اجرای مناســب این 
طرح می تواند ورزش اســتان را به  
مقصد و جایگاه ایده آلی در سطح 

کشور  برساند.
محمودی نیا بیان داشــت: یکی 
از ابزاری های موفقیت در برنامه ها 
منابع مالی اســت و تاکنون برای 
اجرای طرح توسعه ورزش همگانی 
و قهرمانی اعتبار خوبی جذب شده 

و امیدواریــم در آینــده ای نزدیک 
بتوانیم با جذب اعتبارات دغدغه و  
اجرای طرح  پیرامون   مالی  نگرانی 
توســعه ورزش همگانی و قهرمانی 

نداشته باشیم.

وی خواســتار حضــور فعال و 
جدی هیئت های ورزشــی استان 
و شهرســتان ها در این طرح شد و 
افزود: 12 رشته در مرحله نخست 
اجرای طرح توســعه ورزش  حضور 

دارند و مســئولان این هیئت ها و 
رشــته های ورزشــی باید تا پایان 
فروردین ماه ســال جاری با حضور 
در برنامه های در نظر گرفته شــده 
با  چگونگی نحوه اجرای طرح آشنا 
داشت:  بیان  محمودی نیا  شــوند. 
در طرح توســعه ورزش همگانی و 
قهرمانی اســتان چهار هسته اولیه 
شــامل پایگاه های اســتعدادیابی، 
پایگاه های  ورزشــی ،  کانون هــای 
مرکزی  پایگاه هــای  و  قهرمانــی 
ورزش قهرمانی در نظر گرفته شده 
اســت و در این مراکز برنامه های 
مطابق برنامه ریــزی انجام گرفته، 

اجرا می شود.
مدیر کل ورزش و جوانان استان 
کرمــان ادامه داد: بــرای مثال در 
پایگاه های استعدادیابی ورزشکاران 
در رده های ســنی هشــت تا 13 
ســال تحت نظر مجری طرح که 
غالبا بخش خصوصــی و اداره کل 

ورزش و جوانان است، استعدادیابی 
می شود .

محمودی نیــا بیان داشــت: در 
مرحله نخســت اجــرای این طرح 
پنــج پایگاه اســتعدادیابی در پنج 
راور،  کهنوج،  کرمان،  شهرســتان 
بم و شــهربابک فعالیت خود را به 

صورت سه ماهه آغاز می کنند.
وی ابراز داشــت: در این مرحله 
92 آکادمــی قهرمانــی در پنــج 
شهرســتان در مرحله نخست ویژه 
ورزشکاران 14 تا 18 سال فعالیت 
خود را آغاز می کنند و 210 کانون 
ورزشــی در این مرحلــه در پنج 
شهرســتان در سنین هشت تا 13 

سال آغاز به کار خواهند کرد.
وی خاطرنشــان کــرد: از این 
تعداد 21 آکادمــی قهرمانی ویژه 
ورزشــکاران دختر و پســر و 42 
کانون ورزشی در شهر کرمان دایر 

می شود.

در نشستی با حضور مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان 

طرح توسعه ورزش همگانی و قهرمانی کرمان تشریح شد

تیم مــس کرمــان در آخرین 
دقیقــه ی بــازی برابر شــهرداری 
اردبیل بــه یک پیــروزی طایی 

دست یافت. 
 75( زنــده روح  احمد  گل هــا: 
پنالتی( علیرضــا نظیف کار 5+90 
نعمتی )76(  برای مــس، روح الله 

برای شهرداری
قهرمان  بنیادی فر،  موعود  داور: 

نجفی، محمد رضا طالبی
علی  باقــری،  روح الله  اخطــار: 
حقدوست )مس( محمد رضا زینال 

خیری )شهرداری(
اخراج: مهدی رمضان زاده)74(

مس کرمان: سیروس سنگچولی، 
محمد مختاری، علیرضا نظیف کار، 
احمــد زنــده روح، روح الله باقری، 
علی یونسی، وحید اسماعیل بیگی، 
بهتاش میثاقیان، علی حقدوســت 
)فرشید علوی 68( محمد علیزاده 
)فرزاد حســین خانی 81( مجتبی 
ترشیز )مهرداد آوخ 52( سرمربی: 

اکبر میثاقیان
شهرداری اردبیل: وحید کارگز، 
میاد احمــدی، علی غام، مهدی 
رمضان زاده، مهدی ترکمان، مهدی 
واثــق، محمد رضــا زینال خیری، 
نعمتی، حســین حبیبی)  روح الله 
رضا مقدمی 80 ( علیرضا قاسمی 
)هــادی باغانــی 90( ابراهیم کوه 

افکــن ) موســی شــهبازی 81 ( 
سرمربی: محند ربیعی

مس و شهرداری اردبیل به نوعی 
بازی فینال خود را برای رسیدن به 
لیگ  بازی های  پلــی آف  مرحله ی 
یک در ایم هفته برگزار می کردند 
و هر دو تیم به خوبی می دانستند 
که سه امتیاز این بازی می تواند تا 
چه اندازه کار آن ها را برای رسیدن 
به این جایگاه تسهیل کند. از سوی 
دیگر تیم نســاجی نیز به شــدت 
منتظر بود تا این دو تیم با تساوی 
در بازی خود فرصت را برای صعود 
به این تیم بدهند. حساسیت بالای 
بازی ســبب شــد کــه دو تیم در 
نیمه ی اول بیشــتر کار خود را در 
میانه ی زمیــن و حفظ توپ دنبال 
کنند و کمتر موقعیت گلی در این 
نیمه روی دروازه ی دو تیم شــکل 

گرفت.
 در دقیقه ی 14 بازی قاسمی با 
شوتی نرم دروازه ی مس را تهدید 
کرد که سنگچولی این توپ را دفع 
کــرد. در دقیقه ی 30 بازی اولین 
حمله جدی مس شکل گرفت که 
علی یونســی برروی موقعیتی که 
باقری برای وی ساخت می توانست 
گلزنی کند که دروازه بان شهرداری 

مانع از این اتفاق شد.
در آخرین دقیقــه ی نیمه اول 

بازیکنان شهرداری با یک ضربه ی 
کرنر روی دروازه ی مس خطرناک 
حاضر شدند اما در نهایت بازی در 
نیمه ی اول با تســاوی بدون گل 

خاتمه یافت.
با شــروع نیمــه ی دوم آهنگ 
تیم مس برای باز کردن دروازه ی 
حریف بیشــتر شــد و ایــن تیم 
می توانســت در همــان دقیقه ی 
46 به گل برســد اما ضربه ی کرنر 
ارســالی روی دروازه ی شهرداری 
در دهانــه ی دروازه بــه کســی 
نخورد تــا همچنان بــازی بدون 
گل باقی بمانــد. در دقیقه ی 49 
و 53 مــس دو موقعیت خطرناک 
بــرروی دروازه ی حریف داشــت 
کــه زنده روح و باقــری در راه باز 
کردن دروازه ی حریف ناکام بودند. 

حمــات مس بــرای بــاز کردن 
دروازه ی حریــف در نیمه ی دوم 
با شــدت تداوم داشت تا اینکه در 
درقیقــه ی 75 بازیکن تیم اردبیل 
با بیرون کشــیدن توپ با دست از 
تیم خــود، ضمن دادن  دروازه ی 
یک ضربــه ی پنالتی، خودش نیز 
از بازی اخراج شد. احمد زنده روح 
همانند بازی های گذشــته ی مس 
پشــت ضربه قرار گرفت و خیلی 
مســلط و خونســرد این ضربه ی 
حســاس را به گل تبدیل کرد تا 
ورزشگاه باهنر کرمان منفجر شود.

در حالی که مســی ها هنوز در 
شــادی گل خود به سد می بردند، 
تیــم اردبیلــی از روی غافلگیری 
اســتفاده  نهایت  بازیکنــان مس 
را برد و با ســانتر واثق از ســمت 

چپ خط دفاع مس و ضربه ی سر 
نعمتــی از بین دو دفاع آخر مس، 
گل تساوی را یک دقیقه ی بعد به 
ثمر رســاند تا کار خیلی زود برای 

دو تیم به تساوی کشیده شود.
مــس که بــه هیــچ نتیجه ای 
غیــر از برد در ایــن بازی رضایت 
نداشت بعد از دریافت گل تساوی 
و با وجود شــوکه شدن، بازهم به 
دامنه ی حمات خود بر دروازه ی 
حریف ادامه داد و در دقیقه ی 82 
اسماعیل بیگی  توسط  می توانست 

به گل برسد که ناکام ماند.
در دقیقه ی 93 همه ی شرایط 
برای باز شدن دروازه ی شهرداری 
فراهم شد اما باقری توپ خود را در 
یک موقعیت عالی به وسط دروازه 
و جایی کــه دروازه بان حریف بود 
کوباند. یک دقیقه ی بعد اشــتباه 
اســماعیل بیگی می رفت که برای 
مس نتیجه ای مرگبار داشته باشد 
با یک استارت  اما احمد زنده روح 
عالی در دقیقــه ی 94 اجازه نداد 
که بازیکنان شهرداری در موقعیت 
دو به یک برابر دروازه ی مس قرار 
گیرند. بافصله توپ برگشــتی در 
دقیقــه ی 95 بازی توســط فرزاد 
حسین خانی بلند به زمین حریف 
ارسال شد که مدافع شهرداری با 
خطــا برروی علــوی یک ضربه ی 

آزاد در فاصلــه ی تقریبــا ســی 
متری برروی دروازه ای این تیم به 

بازیکنان مس داد.
 در حالــی که مســلم بود این 
آخریــن موقعیت تیــم مس برای 
گلزنی اســت، علیرضــا نظیف کار 
پشــت توپ قرار گرفت و آخرین 
موقعیــت مس را بــا یک ضربه ی 
آزاد تماشایی روانه ی دروازه ی تیم 
شهرداری کرد تا این توپ تبدیل 
به یک گل طایی برای مس شود 
و در دقیقه ی 94 بازی سبب شود 
که مس اولین بازی سال 94 خود 
در کرمان را با یک انفجار شــادی 

به اتمام برساند. 
توپ نظیف کار به داخل دروازه 
رفت تا مس با نتیجه ی دو بر یک 
برنده ی بازی شــود و با کسب این 
ســه امتیاز و با توجه به تســاوی 
امتیــازی صدر  چهار  بــه  فولاد، 
جدول برســد تا با توجه به بازی 
رودروی ایــن تیــم در هفتــه ی 
آینده، چشم های خود را به صعود 
مستقیم نیز متمرکز کند. البته با 
توجه به پیروزی تیم نساجی مس 
باید مراقب باشد که رده ی دومی 
این تیم همچنان از سوی رقیبان 
پائین دستی نیز تهدید می شود تا 
دو بــازی آینده مس در لیگ یک 

در اوج خساسیت برگزار شود.

مس کرمان2          1 شهرداری اردبیل

یک قدم مانده به صعود

محمــد  زاده-  عبــادی  رضــا 
صنعتی در دفترش میزبان جمعی 
از مســئولان رده بالای استان بود. 
الهی  استاندار، سیف  رزم حسینی 
شــهردار، مویدی رئیس شــورای 
مهاجری  فرماندار،  توحیدی  شهر، 
فرهنگی،صنایع  میــراث  رئیــس 
سلطانی  گردشــگری،  و  دســتی 
رئیس ســازمان صنعــت، معدن و 
تجارت اســتان، فــاح مدیر کل 
اســامی  ارشــاد  و  اداره فرهنگ 
استان به همراه معاونان و مشاوران 
خود بــرای عید دیدنــی، مهمان 
و  اجتماعی  پیشکســوت عرصــه 
ورزشــی اســتان شــدند و از این 
فرصت بــرای نهایی کردن تصمیم 
گیری درباره بازسازی بافت قدیمی 
شهر و زیباسازی ورودی های شهر 
استفاده کردند. براستی چه جایی 
بهتــر از دفتر تاریخ زنــده کرمان 
برای این کار؟ محمد صنعتی سال 
هاســت که برای اعتای کرمان و 
کرمانی از هیچ کوششــی فروگذار 
نمــی کند و مســئولان رده بالای 
کرمان هم متوجه ارزش این گنج 
برای پیشــبرد طرح های  گرانبها 
عمرانی و آبادانی کرمان شــده اند 
و از کوچکترین فرصتی برای کمک 
گرفتن از این کهن کسوت استفاده 
می کنند. صنعتی که در دهه نهم 
زندگی خود بسر می برد، خدمات 
ماندگاری را به کرمان کرده و قطعا 
نــام او در تاریخ ایــن دیار ماندگار 
خواهد شد. تشکیل جلسه شورای 
عمرانــی شــهر در دفتــر یکی از 
معتمدان مردم نشــان از آن دارد 

مســئولان استان کرمان قصد وارد 
کردن مردم به صحنه برای توسعه 
شهر دارند و این موضوع گواهیست 
بر اعتماد کامل مسئولان به مردم.

گفتنی ست در پایان این جلسه 
صورت جلسه ای برای احیای بافت 
تاریخی کرمان و زیباسازی ورودی 

های شهر کرمان تنظیم شد.
شورای شهر باید در خدمت 

استانداری باشد
اجتماعی  فعال  و  پیشکســوت 
و ورزشــی اســتان کرمان گفت: 
من از ســال 1342 با اســتانداران 
مختلفــی همکاری کــرده ام. بین 
همه اســتانداران تا بــه امروز هم 
خدمتگــزار پیــدا می شــد و هم 
کســانی که به فکر کرمان نبودند. 

محمد صنعتــی ادامــه داد: تا به 
امروز نزدیک به 500 روز از حضور 
آقای رزم حسینی در مقام استاندار 
کرمان می گذرد و بنا به گواه تفاهم 
نامه ها و قراردادهای صورت گرفته، 
ایشــان نزدیک به 100 برابر دیگر 

استانداران فعالیت کرده اند.
وی خاطــر نشــان کــرد: من 
شــنیده ام رزم حســینی روزانه 
حــدود 20 ســاعت کار می کند 
که جــای تقدیــر دارد. برخی از 
استانداران به مردم کرمان تحمیل 
می شــدند اما ایشــان واقعا برای 
کرمــان زحمت می کشــند. .این 
کهن کســوت کرمــان در ادامه با 
نگارش خاطرات هفت  به  اشــاره 
دهه فعالیت سیاســی و اجتماعی 

اش، بیان داشــت: من از استاندار 
کرمان مــی خواهم که برای ثبت 
فعالیت ها و تفاهم نامه های دوره 
کاری ایشــان در این کتاب با من 
همــکاری کنند چرا کــه در این 
کتاب تارخچه ای از فعالیت تمام 
استانداران هم وجود دارد. محمد 
صنعتی ضمن تشــکر از اقدامات 
ســیف الهی و مویدی گفت: من 
گایه کوچکــی از آقای مویدی و 
شورای شهر کرمان دارم و معتقدم 
شــورای شــهر بایــد در خدمت 
استانداری باشد. لازم به ذکر است 
کتاب خاطــرات محمد صنعتی با 
عنوان هفت دهه فعالیت سیاسی و 
اجتماعی در 900 صفحه در آینده 

ای نزدیک منتشر خواهد شد.

صنعتی به عنوان معتمد مردم 
به ما کمک کرد

استاندار کرمان با اشاره به هزینه 
140 میلیارد تومانی گردشگران در 
تعطیات نــوروز در کرمان گفت: 
برای حضور گردشــگران بیشتر در 
اســتان کرمان نیاز به زیباســازی 
ورودی شهر داریم که جاده تهران 
یکی از ورودی های اصلی شــهر با 
کمک محمد صنعتی زیبا ســازی 
می شود. رزم حسینی خاطرنشان 
کــرد: اگــر محمد صنعتــی نبود 
حرکت در جاده تهــران با کندی 
صورت مــی گرفت و وی به عنوان 
معتمد مردم کمــک کرد تا کار را 
مردم انجام دهند. ما باید کار را به 
مردم واگذار کنیم و دولت کارگزار 

مردم اســت. همانطــور که رهبر 
معظم انقــاب فرمودند که مردم 
کارفرمای دولت هستند. وی ادامه 
داد: حرکت آبادانــی که در دولت 
تدبیر و امید آغاز شــده است باید 
ادامه یابد و ما باید از جایگاه خوبی 
که ایران در سطح جهان پیدا کرده، 

استفاده کنیم.
تلاش مسئولان استان امسال 

به بار می نشیند
شهردار کرمان نیز در این جلسه 
با بیان این که شــعار سال جدید با 
عنــوان هم دلــی و هم زبانی دولت 
و ملت در شــهر کرمان از ســال 
گذشــته آغاز شده اســت، گفت: 
حاصــل تاش ها را در ســال بعد 
می چینند و امســال تاش های 
اســتانداری، شــهرداری و دیگــر 
مدیران اســتان به بار می نشیند. 
ســیف الهی با اشــاره بــه اهمیت 
بازسازی ورودی های شهر کرمان 
افزود: یکی از مهم ترین اقدامات و 
پروژه های ســال گذشته که نتایج 
آن در ســال جاری محقق خواهد 
شد، احیا و بازســازی ورودی های 
شهر کرمان است. وی خاطرنشان 
کرد: تاکنون، 20 کیلومتر در »بلوار 
خلیج فــارس« جدول گذاری و 60 
هزار مترمربع آســفالت شده است. 
شهردار کرمان از پایان کار پروژه ی 
بلوار  بازســازی ورودی شــهر در 
خلیج فارس ظرف دو ماه آینده خبر 
داد و افزود: اولین پل قرارگاه خاتم 
نیز در این منطقه ســاخته خواهد 
شد که عملیات اجرایی آن به زودی 

آغاز می شود.

شورای عمرانی شهر کرمان در دفتر محمد صنعتی تشکیل جلسه داد

صنعتی، جلوه گاه اعتماد مسئولان به مردم
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فرزند عیدوک بامری دستگیر شد
دادستان عمومی وانقاب شهرستان کهنوج گفت: با پیگیری های به 
عمل آمده قاتل شهادت »اکبر یگانه دوست« که در درگیری مسلحانه 
اشرار با نیروهای پلیس آگاهی کهنوج به فیض رفیع شهادت نائل آمد 
دستگیر شد. »مســعودمعاذاللهی« با اعام این خبر اظهار کرد: قاتل 
شهید والامقام یگانه دوست، بنام »الف.ب« فرزند شرور معدم عیدوک 
بامری توسط مامورین پلیس آگاهی استان در شهرکرمان دستگیر شد 
.این مقام قضایی خاطر نشــان کرد: متهم در تحقیقات به عمل آمده 
تاکنون به شــش فقره درگیری مسلحانه با مامورین و حمل مسلحانه 
بیش از ســه تن موادمخدر در سطح شهرســتان های دلگان از توابع 
سیستان و بلوچستان و شهرستان رودبار ، قلعه گنج و کهنوج اعتراف 
نموده اســت. به گزارش ایسنا، ستوان ســوم »اکبر یگانه دوست« 15 
بهمن ماه ســال 93 در درگیری با اشرار و قاچاقچیان مسلح در محور 

کهنوج به قلعه گنج به شهادت رسید.

کلاهبردار اینترنتی 400 میلیون ریالی در 
کرمان دستگیر شد

ایسنا نوشت: »ا-ک« 25 ساله که خود را »سامان خالقی« دانشجوی 
رشــته ارشــد معماری معرفی می نمود با دوازده مــورد کاه برداری 
اینترنتی و اغفال روانه زندان شد. »حمید اسحاقی« رئیس شعبه 108 
دادگستری شهرستان کرمان در گفت و گو با ایسنا گفت: »ا-ک« 25 
ســاله که خود را سامان خالقی دانشجوی رشته ارشد معماری معرفی 
می نمود بــا دوازده مورد کاه برداری اینترنتــی و اغفال روانه زندان 
شــد. وی ادامه داد: متهم از طریق یکی از شبکه های مجازی ارتباط 
دوســتی خود را با مخاطبین خاصش فراهم و به بهانه شراکت تمامی 
طاها را افراد را به سرقت و گوشی خود را  خاموش می کرد. اسحاقی 
بیان کرد: »ا- ک« تنها با دادن وعده سود به افرادی که رابطه دوستی 
برقرار کرده بود عمل ناپسند خود را انجام می داد و متاسفانه چه آسان 
دختران در این فضا فریب می خورند . رئیس شــعبه 108 دادگستری 
شهرســتان کرمان اظهار کرد: متهم طای گرفته شــده را با خود به 
شهرســتان قم حمل می کرد و در آنجا طاها را به فروش می رساند . 
وی تصریــح کرد: در نهایت خانمی کــه مورد اغفال قرار گرفته بود به 
پلیس فتا مراجعه می نمایند و مامورین فتا با پیگیری های زیاد موفق 
به دستگیری متهم می شوند . رئیس شعبه 108 دادگستری شهرستان 
کرمان اظهارگفت: خوشــبختانه متهم هیچگونه عکس و یا فیلمی از 
قربانیان در دســت نداشــت و بدون هیچگونه تهدیدی طای آنها را 
دریافت می کرد. اسحاقی تصریح کرد: متاسفانه آسیب های اجتماعی 
ناشــی از استفاده نادرست فضای سایبری، بسیار مخرب است. وی در 
پایان خاطر نشان کرد: جوانان باید سطح آگاهی خود را در استفاده از 
فضای ســایبری افزایش دهند و بدانند براجتی در اینگونه فضاها نمی 

تواند به هرکس اعتماد کرد.
 در ادامه ســرهنگ »کامبیز اسماعیلی« رئیس پلیس فتای استان 
کرمان نیز در این باره به ایســنا گفت: در پی مراجعه خانمی به پلیس 
فتا و ارجاع شــکوائیه ای مبنی اغفال توسط مردی جوان، موضوع در 
دســتورکار ماموران قــرار گرفت. وی ادامه داد: بــا انجام کار علمی و 
تخصصی موفق به شناســایی متهم در تاریخ 4 اســفند 93 شدیم که 
پس از اخذ اظهاراتش، به 12 مورد کاهبرداری اینترنتی اعتراف کرد. 
اســماعیلی اظهار کرد: »ا• ک« با کاهبرداری در یکی از شبکه های 
اجتماعی توانست 400 میلیون ریال با اغفال دختران و گرفتن طا از 
آنها دریافت کند . وی اظهار کرد: متاسفانه افرادی که اغفال شده بودند 

دارای تحصیات عالیه بودند.

عامل هتک حیثیت دختر جوان در شبکه 
اجتماعي دستگیر شد

فرمانده انتظامي شهرستان رفسنجان از دستگیري فردي که اقدام 
به انتشــار تصاویر دختر جواني در یکي از شبکه هاي اجتماعي تلفن 
همراه نموده بود در عملیات روز گذشته پلیس فتا این شهرستان خبر 
داد .به گزارش ایسنا سرهنگ »محمد مهدوي نیا« در جزئیات این خبر 
گفت: در پي شــکایت دختر جواني به پلیس فتا شهرستان رفسنجان 
مبني بر اینکه فردي در یکي از شــبکه هــاي اجتماعي تلفن همراه 
اقدام به انتشار تصاویر وي نموده، بررسي موضوع در دستور کارماموران 

پلیس فتا قرار گرفت.
 وي ادامــه داد: با انجام اقدامات فني و تخصصي در فضاي مجازي، 
متهم پرونده شناسایي و پس از هماهنگي با مقام قضایي دستگیر شد. 
مهدوي نیا گفت: متهم در مواجه با مستندات این پلیس چاره اي جز 
بیان حقیقت نداشــت و انگیزه خود را از ارتــکاب این عمل مجرمانه 
انتقام جویي عنوان نمود. فرمانده انتظامي شهرســتان رفســنجان در 
پایان از شــهروندان خواســت: با بالا بردن سطح آگاهي خود پیرامون 
فضاي مجازي و کنترل فرزندان خود زمینه سو استفاده افراد سود جو 
را فراهم ننمایند و در صورت بروز هر گونه مورد مشــکوکي در فضاي 

مجازي مراتب را به پلیس گزارش دهند.

تعلیق عمره
اتفاقی که پیش بینی می شــد رخ داد. سفر حج عمره تعلیق شد. 
البته این تعلیق موقتی است. علی جنتی این خبر را در حاشیه برنامه ای 
که به مناسبت روز زن در وزارت ارشاد برگزار می شد، اعام کرد. علی 
جنتی در جمع خبرنگاران گفت: به ســازمان حج دســتور داده شد تا 
زمانــی که این افراد مجرم )متجاوزان به دو نوجوان ایرانی در فرودگاه 
جده( محاکمه بشــوند و مورد مجازات قرار بگیرند، فعا عمره متوقف 
می شــود و پروازهای ایران تعلیق خواهد شــد. او ادامه داد: با توجه به 
اتفاقی که افتاده، حیثیت عمومی ملت ایران خدشه دار شده است  و یک 
خواست عمومی بین ملت شکل گرفته است و باید واکنشی نشان داده 
شود. جنتی تاکید کرد: بسیاری از مراجع عظام تقلید ابراز نگرانی کردند، 
مخصوصا اینکه در گذشــته هم برخی برخوردها با زائران و روحانیون 
کاروان هــا صورت گرفته بود؛ به همین دلیل با توجه به بررســی های 
صورت گرفته تصمیم بر توقف عمره گرفته شــد. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســامی همچنین اظهار کرد: درباره حادثه تاسف باری که در فرودگاه 
جده اتفاق افتاده از طریق دیپلماتیک با مقامات سعودی صحبت شده 
و آنها قول دادند که این افراد دستگیر شده  را مجازات کنند. آنها حتی 
تصریح کردند که آنها را اعدام می کنند، اما در عمل هنوز اتفاقی نیفتاده 
است. او گفت: به این ترتیب خدشه دار شدن حیثیت عمومی ملت ایران 
ما را بر این داشت که تصمیم بگیریم. جنتی درباره اینکه آیا گزارشی را 
که قرار بود در این باره به رئیس جمهور ارائه کنند آماده شده یا خیر؟ 
گفت: هنوز گزارش ارائه نشده، اما تعلیق پروازها و توقف عمره را اباغ 

کردیم. گزارش هم به رئیس جمهور ارائه خواهد شد.

گزارش ویژه پیام ما از اوضاع نابسامان پایانه کرمان

آدینه در آدینه
رضا عبادی زاده- به هر ترتیبی 
بــود پایانه جدید کرمــان با نام 
پایانه مســافربری آدینه کریمان 
افتتاح شــد و البته چند ماه پس 
از افتتــاح، فعالیــت خود را آغاز 
کرد. پایانه قدیم کرمان که مانند 
خیابانی دو طرفه بود چیزی جز 
بی آبرویی برای کانشهر کرمان 
نداشت و با افتتاح آدینه کریمان 
که بســیار هم شــبیه به پایانه 
جنــوب تهران اســت، این امید 
در دل ها زنده شــد که حداقل 
مســافرانی که از شهرهای دیگر 
بــه کرمان مــی آیند بــا مکانی 
کثیف و بی نظم روبرو نشــوند. 
اما پایانه آدینه قصه پر غصه ای 
برای کرمانی ها شــد. مشکاتی 
کــه از همان ابتــدا دامنگیر این 
پایانه بــود و تا به امــروز ادامه 
اختاف  دارد. مشکاتی همچون 
شهرداری و مسکن و شهرسازی 
در مــکان یابــی محل ســاخت 
چندباره  تاخیــر  جدیــد،  پایانه 
در افتتاح ایــن پایانه، خودداری 
تعاونی ها نســبت به نقل مکان 
از پایانه قدیم بــه جدید و چند 
مشــکل دیگر کــه پرداختن به 
همه این مشــکات در این مقال 

نمی گنجد.

پایانه آدینه بگونه ای ســاخته 
شــده که طبقه دوم آن بســان 
یک پاســاژ و طبقه سوم هتل و 
رســتوران باشــد. ایده خوبی که 
اگر بدرســتی مدیریت نشــد. در 
حال حاضر اکثر واحدهای تجاری 

طبقه دوم این پایانه بســته شده 
اند و پنج مغازه تقریبا فعال وجود 
دارد که با این وضعیت آن ها هم 

در حال نقل مکان هستند. 
یکی از مغازه داران پایانه آدینه 
کریمان به ما می گوید:» در ابتدا 

به ما قول داده بودند تمامی مغازه 
های تجــاری در طبقه های دوم 
و سوم باشــد اما حالا می بینید 
که طبقــه همکف هم واحد های 
تجــاری زیــادی دارد.الان طبقه 
دوم نابــود شــده.« او ادامه می 

دهد:» تمامی وعده ها زمانی که 
این پایانه افتتاح شد، وارونه شد. 

آقای آدینه زاده بارها قول داد 
اوضاع بهتر شــود اما تغییری در 
روال قبلی ایجاد نشده. مگر ما چه 
گناهی کردیم که این مغازه ها را 

قبل از ساخت خریدیم؟« با مغازه 
دار دیگری هم صحبت می شویم. 
او مــی گوید:» پایانه الان پادگان 
نظامی شــده. نــگاه کنید چقدر 

خلوت است.«
 این مغازه دار ادامه می دهد:» 
هر دفعه یــک تصمیمی گرفتند. 
انبار ها را به جای دیگری منتقل 
کردند. جارچی ها را که مشتری 
اصلی ما بودند جمع کردند و دور 
تا دور پایانه را زنجیر کشــیدند. 

انگار که پادگان است.« 
اوضاع به گونه ایست که کمتر 
مغــازه داری حاضــر به صحبت 
می شــود و اگر هم صحبت کنند 
حاضر نیســتند نامی از آن ها یا 

مغازه شان برده شود.
 یکی دیگــر از مغــازه داران 
می گویــد:» با این وضعیت دیگر 
مغازه ای نمی مانــد و پایانه هم 
از او می  ورشکست می شــود.« 
پرســم چرا مغازه ها اجاره نمی 
شود که پاســخ می دهد:» ابتدا 
هر واحد تجاری را می خواستند 
نزدیک به دو میلیون تومان اجاره 

دهند. 
خب مشخص است کسی نمی 
آید. حالا که دیر شــده به 200 

هزار تومان هم راضی هستند.«

برای اطلاع از وضعیت این پایانه چند باری هم به 
اتاق مدیریت رفتیم اما هر بار با در قفل شــده اتاق 
مدیر مواجه شــدیم و پس از تمــاس های فراوان 
موفــق به صحبت بــا مشــرفی،مدیر پایانه آدینه 

کریمان شدیم.
• آقای مشــرفی چرا اکثر مغازه های طبقه دوم 

تعطیلند؟
خب شــما این موضوع را باید از آقای آدینه بپرسید و 

هیات مدیره.
• تکلیف این مغازه های تعطیل چیســت؟ چه 

برنامه ای دارید؟
از آقای آدینه بپرسید.

• مگر شما مدیر پایانه نیستید؟
خب این یک مجموعه ای هســت کــه بصورت هیات 

مدیره ای اداره می شود.
• خب به هر حال مدیر پایانه هم یک اختیاراتی 

دارد.
نه. برای مجموعه ای که مالکش بخص خصوصی است 

اینطور نیست.
• شما از طرف شهرداری به سمت مدیریت پایانه 

منصوب شدید؟

بله
• شنیده شــده دلیل انتخاب شما به عنوان مدیر 
پایانه، حضور یکی از اقوام شما در وزارت کشور بوده.

بالاخره این صحبت ها هست. بعد هم از پشت تلفن من 
نه شما را می شناسم...

• در ابتدا گفتم از روزنامه پیام ما تماس گرفتم.
روزانه اینقدر از این تماس ها با ما می گیرند.

• حالا شما تایید می کنید یا تکذیب؟
چه چیزی را؟

• اینکه حضور یکی از اقوام شما در وزارت کشور 
دلیل انتخاب شما به عنوان مدیر پایانه آدینه از 

طرف شهردار شده.
من اصا شما را نمی شناسم.

• من که گفتم از کجا تماس گرفته ام.
پشت تلفن هر کسی می تواند خود را هرچیزی جا 
بزند. مصاحبه باید حضوری باشــد. برای مصاحبه 
تلفنی هم باید از قبل شناختی باشد. چون مسائل 
دیگــری پیش می آیــد که باز کردنش مناســب 

نیست. 
• من جوابم را نگرفتم.

نه. این ها حرف هایی هست که می زنند متاسفانه.

پس از اینکه مشــرفی، مدیر پایانه همه امور را به 
محمد علی آدینه زاده مربوط دانست، با وی تماس 
گرفتیم تا از چند و چون ماجرا بیشتر با خبر شویم.
• آقای آدینه اکثر مغــازه های طبقه دوم پایانه 

تعطیلند.
مغازه ها یک تعدادی واگذار شده. این را در نظر بگیرید که 
فقط مسافر به اینجا می آید و مغازه های طبقه پایین برای 
مسافران کافی است. ما پایانه را فراتر از یک پایانه معمولی 
برای کرمان در نظر گرفتیم. الان کل محوطه بیرونی خالی 

است. ما فکر 10 یا 20 سال آینده را هم کردیم.
• الان مغازه ها در حال ورشکست شدن هستند. 

چه برنامه ای دارید؟
ببینید تمهیدات را باید شهرداری واستانداری بیندیشند 
و برنامه ای بریزند. طبقه بالا حدود 50 تا 60 مغازه است 
و باید آنجا را بورس یک جنســی بکنند. مثل خیابان 

اقبال که بورس موبایل فروشی است.
• مغازه داران می گفتند قرار بوده مغازه هایی که 
طبقه بالا بوده دیگر در طبقه پایین مغازه مشابهی 

نباشد.
نه. ما اینجور قولی ندادیم. مغازه را وقتی کســی گرفت 
آزاد اســت و ما نمــی توانیم که به مغــازه دار بگوییم 

کاربری مغازه ات را فان کن.
• نقش آقای مشرفی در پایانه چی هست؟

مدیر پایانه هستند.
• از طرف شهردار به شما تحمیل شدند؟
نه. مدیریت پایانه کا بر عهده شهرداری است.

• ما که هرچه از آقای مشرفی پرسیدیم ایشان 
گفتند از آدینه بپرسید.

نخیر. اصا همچین چیزی نیســت. آدینه زاده اینجا را 
ساخته و واگذار کرده. مدیریت پایانه بر عهده شهرداری 

است.
• خب به نظر شما شهرداری خوب عمل کرده؟

ببینید یک پایانهی را آدینه زاده ســاخته. یک سرمایه 
ای خرج شده و اینجا ساخته شده.  شما ببینید بعد از 
افتتاح چندبار آمدند یک کمکی بدهد؟ از خود شهردار 
گرفته تا مدیر باید دلسوزی کنند. من یک سرمایه گذار 
بودم و کاری را انجام دادم. حالا آن ها باید کمک کنند 
کــه مغازه ها بگردند. الان شــما بخواهید بروید داخل 
پایانه نمی گذارند. خب باید یک فکری بکنند که پایانه 
بچرخد. اینکه کسی بگوید به من ربطی ندارد اصا قابل 
پذیرش نیست. شهرداری باید کمک دهد و فقط نباید 

تعاونی ها را در نظر بگیرد.

مشرفی مدیر پایانه آدینه کریمان:

من اختیاری ندارم، از آدینه بپرسید
محمد علی آدینه زاده سرمایه گذار پایانه:

مدیریت پایانه با شهرداری است

به گزارش روابــط عمومی اداره 
کل تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی 
اســتان کرمــان محمدرضا فتوت 
رئیس کارگروه اشــتغال و سرکایه 
گذاری استان از همکاری بانک ها در 
سال گذشته با توجه به محدودیت 
ها قدردانی کــرد و گفت:  البته در 
ســال 94 همکاری ویِــژه بانک ها 

ضروری است.
اشــتغال  و  برنامه ریزی  معاون 
اســتاندار کرمان گفــت : نرخ های 
بالای سود بانکی منجر به قفل شدن 
کارها شــده که باید رفع این گونه 

موانع از دغدغه بانک ها باشد.
وی عملیاتــی کــردن بیش از 
70 هزار میلیارد تومان تفاهم نامه 
سرمایه گذاری در استان را یکی از 
اقدامات مهم در زمینه رفع مشکل 

بیکاری دانســت و خاطرنشان کرد: 
بانک ها و دســتگاه های مربوط در 

تحقق این هدف کمک کنند.
وی به طرح جامــع کارآفرینان 
جوانــان در اســتان و توجــه ویژه 
اســتاندار کرمان به این طرح اشاره 
کرد و گفت : بر اساس آمار موجود 
درصــد اشــتغال و کارآفرینی در 
بخش تعاونی و دولتی بسیار پایین 
است و باید زمینه اشتغال در بخش 
خصوصی به شکلی وسیع و کارآمد 

فراهم شود .
معــاون اســتاندار کرمان گفت: 
فرهنــگ جامعه به گونه ای شــده 
اســت که همه در جســتجوی کار 
دولتی و پیگیر شــاغل بــودن در 

سیستم دولتی هستند. 
وی افزود: اکنــون دولت از نظر 

حجم نیروی انسانی شرایط ویژه ای 
دارد و در آزمون استخدامی سال 94 
تعداد پنج یا شش نفر برای سهمیه 
استان اســت و اگر بتوان مشکات 
نفــرات قبل را حل کرد و به نتیجه 

رساند زمان زیادی طول می کشد.
وی با اشاره به پتانسیل و امکانات 
خوب اســتان در زمینه اشــتغال و 
کارآفرینی بیان کرد: باید در بخش 
خصوصی شغل ایجاد کنیم و در این 
راه کارآفرینــان ما را همراهی کنند 
زیرا بــا هماهنگی خیلی راحت می 

توان این کار را انجام داد.
فتوت به نامگذاری ســال جاری 
با عنوان دولــت و ملت، همدلی و 
همزبانی از سوی رهبر معظم انقاب 
اشاره کرد و گفت: دولت خدمتگزار 
مــردم و مــردم کارفرمــای دولت 

هستند و باید امســال و در وظیفه 
اصلی خود که دغدغه اشتغال است 

یک حرکت جدی را شاهد باشیم.
معاون استاندار کرمان تاکید کرد: 
لازم است اشتغال در شهرستان راور 
و طرح توســعه راور به صورت ویژه 
بررسی شود و دستگاه های مربوط 
تا چند روز آینده طرح ها، برنامه ها 
و نظرت خود را ارسال کنند تا بتوان 

از برنامه های راهگشا استفاده کرد.
از  بایســت  مــی  گفــت:  وی 
شهرستان راور شروع و سند اشتغال 
را برای شهرســتان های دیگر هم 

عملیاتی کرد.
در این جلسه مدیرکل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی استان کرمان نیز از 
تحقق درصد بالایي از تعهد اشتغال 
اســتان در ســال گذشــته توسط 

دستگاههاي اجرایي استان خبر داد. 
وی به اجرای طرح تکاپو به طور 
ویژه در بخش اصاح ساختار تولید 
و تکمیل زنجیره ارزش در کشــور 
اشــاره کرد و گفت : با دستور آقاي 
دکتر ربیعي وزیر تعاون ، کار و رفاه 
اجتماعي در سال جاري  در کرمان 
به عنوان یکي از استانهاي هدف اجرا 

می شود.
وی با ارائه گزارشــی از عملکرد 
اشتغال  کارگروه  گذشــته  ســال 
استان گفت: در سال گذشته هفت 
جلسه کارگروه تخصصی اشتغال و 
ســرمایه گذاری استان برگزار شد 
که در آن 34 برنامه در دستور کار 

قرار گرفت.
حسن رحمانی افزود: در جلسات 
سال گذشته این کارگروه تعداد 74 

مصوبه مطرح و 62 مصوبه اجرایی 
شد  و مابقي مصوبات نیز در دست 

اجرا مي باشد .
وی با ارایه گزارش تحلیلی از بازار 
کار استان براساس آمارهای مستند 
مراکز کاریابی غیــر دولتی کرمان 
گفت: بیش از 59 درصد جویندگان 
کار اســتان را مردان تشــکیل می 
دهند و بیشترین افراد جوینده کار 

با مدرک لیسانس هستند.
در این جلســه اعضای کارگروه 
اشــتغال و ســرمایه گذاری استان 
کرمان هم به بیان دیدگاه های خود 
پرداختند و مقرر شــد نشست ویژه 
کارگروه اشــتغال و سرمایه گذاری 
استان با مدیران مراکز کاریابی غیر 
دولتی اســتان در آینده ای نزدیک 

برگزار شود. 

معاون استاندار کرمان در نخستین جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری استان کرمان در سال 1394 :

همکاری ویژه بانک ها برای رونق اشتغال استان در سال 94 ضروری است
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روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و اقتصادی استان کرمان 
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران کرمان

مدیر عامل: نکیسا خدیشی         سردبیر: بردیا امیرتیموری
طراحی و رویه آرایی: علی اکبرزاده

کرمان، بلوار جهاد، نبش جهاد 48، طبقه اول واحد یک
تلفن و دورنگار:32435908-32435911

پیش چاپ و چاپ: کرمان ترسیم

با ارسال عدد 4 به شماره 50002203034 رایگان عضو باشگاه خبری پیام ما شوید
و پیام های خود را به همین شماره ارسال نمایید

آگهى مزايده
اداره كل ورزش و جوانان استان كرمان در نظر دارد در راستاى اهداف دولت جمهورى اسلامى ايران مبنى بركاهش تصدى گرى و استفاده از توان  بخش خصوصى در اداره اماكن دولتى  و مطابق با ماده 88 
قانون تنظيم بخشى از مقررات مالى دولت ،اداره اماكن ورزشى ذيل را در شهرستانهاى كرمان ، رفسنجان ، سيرجان، جيرفت، بردسير، بافت، زرند، شهربابك، بم ، كهنوج، كوهبنان ، انار، رودبار ، قلعه گنج، 

عنبرآباد، منوجان، رابر، فهرج ، ريگان ارزوئيه ، نرماشير ، فارياب ، بروات  را از مورخ 94/2/15 لغايت 95/12/29 و از طريق مزايده واگذار نمايد .
لذا متقاضيان ميتوانند از تاريخ 1394/1/25 لغايت 94/1/29 با مراجعه به ادارات ورزش و جوانان مستقر در شهرستانهاى مذكور و يا سايت www.kermanvarzesh.ir  اسناد مزايده را دريافت و پس از 
تكميل و تنظيم مدارك مورد نياز آنها را در پاكات مربوط به خود قرار داده وحداكثر تا پايان وقت ادارى روزپنجشنبه مورخ 94/2/10  به دبيرخانه اداره كل ورزش و جوانان استان كرمان واقع در بلوار 
جمهورى اسلامى ايران بعداز سه راه هوانيروز جنب دانشكده تربيت بدني تحويل و رسيد دريافت نمايند. بديهي است به پاكاتي كه بعد از اين تاريخ تحويل داده شود ترتيب اثري داده نخواهد شد. ضمنا" 

هزينه درج آگهي و كارشناسى بر عهده برندگان مزايده مي باشد.

شايان ذكر است كه زمان بازگشايي پاكات افراد تاييد صلاحيت شده به شرح ذيل مي باشد.
الف ) شهرستانهاى كرمان ،رفسنجان و سيرجان روزيكشنبه  مورخ 94/2/13 راس ساعت 8 صبح در محل اداره كل ورزش و جوانان استان كرمان                                                                           

ب ) ساير شهرستانها روز دوشنبه مورخ 94/2/14   راس ساعت 8 صبح در محل اداره كل ورزش و جوانان استان  كرمان 
به اطلاع مى رساند چنانچه در مزايده هر كدام از اماكن ورزشى تنها يك شركت كننده ، شركت نمايد كه صلاحيت آن تائيد شده باشد و هيچ گونه نقصى در ارسال مدارك وجود نداشته باشد نامبرده پس از 

باز گشائى پاكات از سوى كميته تعئين برنده بعنوان برنده مزايده معرفى مى گردد.       

شهرستان كرمان
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/500/000سالن ورزشى راين 1/000/00013سالن ورزشي اندوهجرد1
500/000سالن صخره نوردى راين 1/000/00014سالن ورزشي كوهپايه 2
15/000/000سالن ورزشى ماهان 1/000/00015سالن بدنسازى گلباف3
2/500/000چمن مصنوعى گل هندبالى ماهان 2/000/00016 سالن ورزشي چند منظوره گلباف4
60/000/000سالن ورزشى فجر كرمان 500/00017سالن ورزش رزمى گلباف 5
70/000/000استخر شنا بشرى كرمان 18 1/000/000 چمن مصنوعى گل هندبالى گلباف 6
70/000/000استخر شنا نشاط كرمان 2/000/00019 سالن ورزشى شهداد1  7
5/000/000 چمن مصنوعى گل هندبالى شاهزاده محمد 2/500/00020سالن ورزشي ولايت شهداد 8
10/000/000 چمن مصنوعى گل هندبالى بشرى كرمان1/500/00021سالن ورزشى علمدار باغين 9
2/000/000 چمن مصنوعى فوتبال سراسياب كرمان 1/000/00022  زمين چمن طبيعى باغين 10
2/000/000سالن ورزشى اختيار اباد 11
2/500/000سالن ورزشى چترود 12

شهرستان سيرجان
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

4/000/000 سالن ورزشى مكى اباد 2/500/0006 چمن مصنوعى گل هندبالى شهدا 1
4/000/000 سالن ورزش رزمى رزمندگان 2/500/0007چمن مصنوعى فوتبال شهدا 2
1/500/000 سالن سقف كوتاه امام سجاد 10/000/0008سالن ورزشى امام على 3
1/000/000 خانه بوكس سيرجان 5/000/0009 سالن ورزشى شماره 2  امام على 4
1/000/000 خانه كشتى سيرجان 5/000/00010سالن ورزشى امام رضا سمنگان 5

شهرستان جيرفت
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانه نام مكانرديف

2/500/000سالن ورزشى درب بهشت 2/000/0007سالن ورزشي ساردوئيه1
3/000/000سالن ورزشى اسماعيل اباد 10/000/0008سالن ورزشى چند منظوره  شهيد مجيدى فر  2
2/500/000سالن ورزشى جبالبارز 5/000/0009چمن مصنوعى فوتبال شهيد زحمتكشان 3
2/500/000چمن مصنوعى جبالبارز 4/000/00010چمن مصنوعى گل هندبالى  شهيد زحمتكشان4

2/000/000سالن سقف كوتاه رزمى تمدن 12/000/00011سالن چند منظوره شهيد زحمتكشان5 
2/000/000 خانه بوكس 2/000/00012 چمن طبيعى فوتبال  تختى 6

شهرستان رفسنجان
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

15/000/000سالن ورزشي تختي رفسنجان 3/000/00011 سالن ورزشي كشكوئيه 12
20/000/000سالن ورزشى تلاش رفسنجان 4/000/00012 سالن كشكوئيه 21
5/000/000چمن مصنوعى گل هندبال تختى 2/500/00013 سالن ورزشى على اباد شهيد كشكوئيه 3
7/000/000زمين چمن تختي رفسنجان 1/500/00014زمين چمن كشكوئيه 4
4/000/000چمن مصنوعى گل هندبال شهيد زينلى 2/500/00015سالن ورزشى احمد اباد كشكوئيه 5
10/000/000سالن ورزشى عدالت 2/500/00016 سالن ورزشى شريف اباد كشكوئيه 6
2/500/000سالن ورزشى حميد اباد 2/500/00017سالن ورزشي نوق7
2/500/000سالن ورزشى جواديه فلاح نوق 8
2/500/000سالن ورزشى احمديه نوق 9

1/500/000زمين چمن نوق 10 

شهرستان بردسير
مبلغ پايه  ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

6/000/000سالن ورزشي ابوالفضل 1/000/0004زمين چمن طبيعى 1
6/000/000 سالن ورزشي كوثر 6/000/0005سالن ورزشي شهدا 2
2/500/000 چمن مصنوعى گل هندبالى 3

شهرستان بافت
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه  ريال ماهيانه نام مكانرديف

2/000/000 سالن ورزشي كارته 2/000/0005سالن ورزشى بزنجان بافت 1
2/000/000سالن ورزشى گوغر 5/000/0006سالن ورزشى نبى اعظم 2
2/000/000 استخر شنا4/000/0007سالن ورزشي شهيد شهابى 3
5/000/000سالن چند منظوره شهدا بافت 4

شهرستان زرند
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

8/000/000سالن ورزشي حجاب4  4/000/000سالن ورزشي مرحوم جعفرزاده 1
4/000/000سالن ورزشي غدير ريحانشهر 4/000/0005سالن ورزشي  امام على خانوك2
25/000/000مجموعه ورزشى 22بهمن 4/000/0006 چمن مصنوعى يزدانشهر 3

                                                      

شهرستان شهربابك
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه  ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/500/000سالن ورزشي رزمي2/500/0005سالن ورزشي پيرجل 1
15/000/000استخر شنا شهيد اعتمادي2/500/0006 سالن ورزشي دهج2
3/000/000 چمن مصنوعى گل هندبال 5/000/0007سالن چند منظوره فجر 3
5/000/000 سالن فوتسال شهيد حسينى 4

شهرستان بم
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

3/000/000سالن ورزشي بروات1/000/0006زمين چمن دهشتر1
2/000/000چمن مصنوعى گل بزرگ بروات 2/000/0007چمن مصنوعى فجر2
2/000/000سالن ورزشى خواجه عسكر 80/000/0008استخر شناى اقايان و بانوان فجر 3
3/000/000چمن مصنوعى گل هندبالى سيد طاهر 20/000/0009سالن چند منظوره فجر 4
3/000/000استاديوم شهيد بيگلرى 10 20/000/000سالن واليبال وبسكتبال بانوان فجر  5

2/000/000سالن ورزشى كروك11

شهرستان كهنوج
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

1/000/000خانه كشتي كهنوج2/000/0005زمين چمن شهيد ميثم 1
3/000/000چمن مصنوعى گل هندبالى شهسوارى 6 7/000/000سالن ورزشى شهدا كهنوج 2
5/000/000سالن ورزشى شهيد ميثم 4/000/0007سالن شهيد شهسوارى كهنوج 3
2/000/000سالن رزمى شهدا كهنوج 4

شهرستان كوهبنان
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/500/000سالن ورزشي 22بهمن 3/000/0004 سالن ورزشي كيانشهر1
1/000/000چمن مصنوعى گل هندبالى تختى3/000/0005 سالن ورزشي تختي2
2/000/000 سالن ورزشى رهبرى 1/500/0006چمن مصنوعى كيانشهر 3

شهرستان انار
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

4/000/000 سالن ورزشي ازادگان 2/500/0003چمن مصنوعى گل هندبالى شهدا 1
1/500/000زمين چمن طبيعى شهيد سليمانى 2

شهرستان رودبار
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

1/500/000 سالن ورزشي رودبار 1/500/0003زمين چمن مصنوعى گل هندبالى 1
1/500/000 سالن ورزشى بانوان رودبار2

شهرستان قلعه گنج
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

1/000/000 سالن ورزشي شهيد تفضلى 1

شهرستان عنبرآباد
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/000/000 سالن ورزشى 9 دى 1/500/0003سالن ورزشى رزمى 1
2/000/000 سالن ورزشى شهيد مختارى 4 1/500/000 سالن واليبال حسين اباد 2

شهرستان منوجان
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

1/500/000 سالن ورزشى حسين اباد 4/000/0006سالن ورزشي ولايت 1
1/500/000 سالن ورزشى نودژ 3/000/0007سالن ورزشى امام على (ع)2
1/500/000 چمن مصنوعى گل هندبالى نودژ8 1/000/000 سالن ورزشى سقف كوتاه 3
1/500/000 چمن مصنوعى گل هندبالى محمد اباد 2/500/0009 سالن ورزشى كوثر 4

1/500/000 چمن مصنوعى گل هندبالى چشمه 1/500/000 سالن ورزشى ماهكنگان 5 

شهرستان رابر
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/000/000 سالن ورزشي تختى 2/000/0003 سالن ورزشي استقلال رابر 1
1/000/000 چمن مصنوعى  رابر 2

شهرستان فهرج
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

3/500/000 سالن ورزشي فهرج1

شهرستان ريگان
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

1/500/000 زمين چمن مصنوعى ريگان 2/000/0002 سالن ورزشي ريگان 1

شهرستان ارزوئيه 
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/000/000 سالن ورزشى ارزوئيه 1

شهرستان نرماشير 
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/500/000 سالن ورزشى نرماشير 1

شهرستان فارياب 
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/000/000 سالن ورزشى فارياب  1

شهرستان راور 
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه  ريال ماهيانهنام مكانرديف

1/000/000  خانه كشتى  2/500/0005سالن ورزشى فيض اباد  1
20/000/000استخر شنا6/000/0006سالن ورزشى مرحوم قطبى  2
1/500/000 استاديوم چمن طبيعى 3/000/0007سالن ورزشي مهر اور  3
1/500/000چمن مصنوعى گل هندبالى 5/000/0008سالن ورزشى حجاب  4

                                                                  شهرستان بروات 
مبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكان رديفمبلغ پايه ريال ماهيانهنام مكانرديف

2/500/000 سالن ورزشى بروات  1
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